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Jørgen Pedersen, journalist, har arbejdet med det 
økonomisk-politiske område de sidste 15 år, bl.a. 
som redaktionschef og chefredaktør på Dagbladet 
Børsen. Driver nu selvstændig virksomhed med le
delsesrådgivning af forskellig art. Har bl.a. medvir
ket ved udarbejdelsen af Handelsbankens forskel
lige årsberetninger.

JØP interviewer bankens regnskabschef 

reglen er en styrke for 
dansk bankvæsen

• Når man ser på de senere års ud
vikling, er der tilsyneladende en na
turlov, der siger, at jo værre det går 
alle andre steder i samfundet, des 
bedre går det bankerne - og altså 
også Handelsbanken. Hvordan hæn
ger det sammen?
- Det hænger vel sammen med, at vi 
er en virksomhed, der hele tiden 
udnytter alle vore muligheder. Vi 
låner stort set så mange penge ud, 
som vi kan komme afsted med - 
uanset om det går godt eller skidt i 
samfundet.

Det betyder altså, at vor udlåns
indtjening bliver tilfredsstillende - 
også når det er dårlige tider. Men 
det skal dog tilføjes, at vi jo fortsat 
har inflation, og målt i faste priser er 
stigningerne knap så iøjnefaldende.

• Handelsbankens overskud er ste
get støt de senere år. Hvorfor skal I 
tjene alle de penge? Var det ikke en 
bedre ide at sætte gebyrer eller ren
ter ned - til gavn for forbrugerne?
- Vi har to meget væsentlige hensyn 
at tage i den forbindelse: For det 
første skal vi tjene til vore omkost
ningsstigninger, og for det andet skal 
vi tjene, så vi konstant kan opbygge 
vores egenkapital.

• Hvorfor er det så nødvendigt?
- Fordi myndighederne kræver af 
os, at vi til enhver tid har en egen
kapital på mindst 8 pct. af vore sam
lede garantier og forpligtelser.

• 8 pct. er et meget højt tal sam
menlignet med næsten alle andre 
lande. Er det et helligt tal?
- Det har været drøftet mange 
gange. Netop i øjeblikket drøftes det 
i EF, om man kunne finde et andet 
krav end det, den danske lovgivning 
har opstillet.

Men jeg tror egentlig ikke, at der 
er mange i dansk bankvæsen, der 
ønsker procenten sat ned. Det er 
nemlig en styrke for de danske ban
ker.
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men konsolideringskravet og omkostningsstigninger 
gør det nødvendigt, at vi tjener mange penge, siger 
direktør Iversen

• Men der har været talt om, at 
det - trods de store overskud - kan 
være svært al holde de 8 pct. Er det 
et problem for Handelsbanken?
- Hidtil er det lykkedes, men det er 
selvfølgelig noget, vi hele tiden må 
være opmærksomme på. Vi vil nu 
forsøge at la en indeksreguleret, in
denlandsk ansvarlig kapital, som 
sammen med vor egen kapitalop
bygning kan give os den nødven
dige, langsigtede stabilitet.

• A propos stabilitet: Handelsban
ken har i år afsat 312 mill.kr. til mu
lige tab på debitorer. Er det udtryk 
for, at I har været for flinke til at 
låne ud?
- Det er udtryk for landets alminde
lige økonomiske nedtur. Det går som 
bekendt skidt for store.dele af er
hvervslivet. Del mærker vi naturlig
vis i Handelsbanken.

Det viser også, at det er rigtigt 
hvad vi har sagt i mange år: Der er 
- og skal være - en risiko ved at 
drive bankvæsen.

• De store hensættelser har altså 
ikke betydet, al I internt har 
strammet udlånskursen?
- Vi har holdt nogle møder med fi
lialdirektører og bestyrere, hvor vi 
har drøftet kreditsituationen i lyset af 
de dårlige konjunkturer for er
hvervslivet. Vi er således yderst op
mærksomme på denne situation.

• Nu vi er ved det interne og 
stramninger: Trods en lønstigning 
på 12,5 pct. er det lykkedes Han
delsbanken at holde den samlede 
omkostningsstigning nede under 10 
pct. Hvordan er det gået til?
- Lønomkostningerne havde vi bud
getteret med. De var jo andet trin af 
overenskomsten fra 1979. Den lave

Vicedirektør Bendt Iversen. 

stigning i de øvrige omkostninger 
skyldes flere ting:

For det første gik vi hele vor or
ganisation meget kritisk igennem og 
skar ned på ting, som vi ikke mente 
var absolut nødvendige.

For det andet høster vi nu nogle 
af frugterne af de store on-line inve
steringer, vi foretog i sidste halvdel 
af70erne.

Og for det tredie er vi blevet 
landsdækkende. Derfor er vore eta
bleringsomkostninger nu minimale.

• Men trods rationaliseringerne var 
der ved udgangen af 1980 ca. 150 
medarbejdere flere i banken end ved 
årets begyndelse. Hvad skyldes det?
- Vi er i dag stort set det samme an
tal mennesker, som vi var for 5-6 år 
siden. Når vi alligevel er flere i dag 
end for et år siden, skyldes det, at 
den normale, naturlige afgang fra 
banken i 1980 var mindre, end vi 
havde regnet med.

Og da vi havde antaget det nor
male antal elever og ikke kunne re
gulere ad den vej, endte vi altså med



Tilmeldingsblanket til

HANDELSBANKENS IDRÆTSDAG DEN 22. AUGUST 1981
I oversigten over koder til brug ved tilmeldingen op- 
søges den idrætsgren og disciplin, man ønsker at 
deltage i. Koden ud for idrætsgrenen og disciplinen 
føres ned til kodelinien, under oversigten, sammen 
med navn, CPR nummer, ansat reg. nr. og debite
ringskonto.

Stiller man selv med en makker i badminton, bord
tennis, bridge eller tennis, SKAL makkerens navn og 
CPR nummer anføres.
Rubrikken Ønsker at deltage i SKAL ligeledes ud
fyldes korrekt, sæt kryds.
Husk: Tilmelding kan kun ske i én idrætsgren.
Tilmeldingsgebyret kr. 100,00 debiteres lønkontoen 
den 26. maj 1981.

OVERSIGT OVER KODER TIL BRUG VED TILMELDINGEN.

Atletik KODE Badminton KODE KODE
60 m løb............

100 m løb............
.. K1010 
M/K 1011

single......................
dame- og herredouble

M/K 2010 
... 2020

Golf...............  M/K 7010

200 m løb............
400 m løb............

M/K 1012
.. M1013

mixdouble................ .... 2030 Håndbold .............. M/K 8010

800 m løb............
1500 m løb............
3000 m løb o. girls/boys
5000 m løb............

.. M1014

.. M1015
M/K 1016 
. M1017

Basketball..............

Bordtennis 
single......................

M/K 3010

M/K 4010

Ridning.................. M/K 9010

Skak........................ M/K 1510

Højdespring............ M/K 1018 dame- og herredouble ... 4020 Skydning
Længdespring........
Trespring................

M/K 1019
.. M1020

mixdouble................ .... 4030 15 m fritstående .. M/K 1610
15 m m. geværstøtte K1620

Stangspring............
Kuglestød................

.. M1021 
M/K1022

Bridge.................... M/K 5010 200 m liggen, u/anlæg .. 1630

Spydkast................
Diskoskast..............

M/K 1023
M/K 1024

Rytmisk Gymnastik. .. K6510 Tennis 
single..................... M/K 1710

Slyngbold................ ... K1025 Fodbold.................. M/K 6010 dame-og herredouble ... 1720
Hammerkast.............. M 1026
10 km gang............ M/K1027
4x100 m stafetmixed2K/2MM/K 1028

old boys.................... .... 6020 mixdouble.......................... 1730

Volleyball.............. M/K 3110

Af hensyn til læsbarheden SKAL TILMELDINGS-BLANKETTEN MASKINSKRIVES!!!

KODER:

KODER:

Navn (Efternavn, fornavne) CPR. nr. Ansat reg. nr. Debiteringskonto

Reg. nr. (Kontonummer

Evt. makker (Efternavn, fornavne) CPR. nr.

Forbeholdt 
stævneudvalget

Evt. makker (Efternavn, fornavne) CPR. nr.

Ønsker at FÆLLES-
deltage i: TRANSPORT

JA NEJ
OVER
NATNING

JA NEJ
SKYDNING MED
EGET GEVÆR 15m

200 m

JA NEJ

GOLF: HANDICAP . . . / SSS . . . .

Underskrift

Skal være regionsformanden i hænde 
senest den 15. april 1981
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INVITATION Lørdag 22. august
TIL SAMTLIGE MEDARBEJDERE København/Gladsaxe

Arrangør: Handelsbankens Idræts Forening



ATLETIK
Jørgen Pedersen
Vesterport Afdeling 
01 -21 9300

BRIDGE
Johan Kraunsøe
Afregnings-Afdelingen
02-96 55 33/2315

Under forudsætning af tilstrækkelig tilslutning vil der 
blive afviklet de på tilmeldingsblanketten nævnte øvel
ser, For at kunne deltage på 3.000 m old girls, skal man 
være fyldt 30 år - for old boys er den tilsvarende al
dersgrænse 35 år. Vi vil gerne understrege, at der er 
tale om atletik på et hyggeligt plan.
ALLE KAN VÆRE MED.

BADMINTON
Mogens W. Jørgensen 
Kreditområdet 
01 - 128600/3591

Individuel turnering i dame/herre single, dame/herre 
double og mixdouble.
Turneringen spilles i Gladsaxe Idrætspark.
Bustransport i pendulfart.

BASKETBALL
Erik Lykke Jørgensen 
Gladsaxe Afdeling 
01 -67 98 20

Turnering for damer og herrer.
Det er muligt attilmelde blandede hold
Manglende kendskab til spillets regler må ikke afholde 
jer fra at deltage.
Reglerne vil blive lempet, således at alle med bare lidt 
kendskabtil basketball kan være med.

BORDTENNIS
Palle Mertins - 
Bispebjerg Afdeling 
01-109711

Individuel turnering i dame/herre single, dame/herre 
og mixdouble.
Hver deltager kan kun stille op i to kategorier.

Alle, såvel begyndere som øvede, kan deltage. Hvis en 
deltager ikke selv kan stille med en makker, vil turne
ringsledelsen være behjælpelig hermed. Afviklingen af 
turneringen fastsættes på grundlag af deltagerantal et.

RYTMISK GYMNASTIK
Hanne Borg
Udlandsfinansiering
01 -1386 13/3379

Holdkonkurrence i: Jazz-ballet (piger/damer), Jazz- 
gymnastik(piger/damerj.
Varighed: 5-1 5 minutter.
Antal deltagere pr. hold: min. 6 pers. evt. incl. leder 
(holdet må ikke deles under udførelsen).
Ledsagemusikken skal være indspillet på kassettebånd.
Evt. fælles gymnastik om eftermiddagen.

GOLF
Inger Damm
Oplysningsafdelingen 
02-96 55 33/2904

FODBOLD HERRER
Lasse Kehler
Hostrups Have 
01 -35 42 44
11 mandsturnering(støvler).

FODBOLD DAMER OG
OLD BOYS
Lasse Kehler
Hostrups Have 
01 -35 42 44
5 damersturnering(støvler). 
5 mands old boys 35 år (støvler).

Matchform: 1 8 hullers stableford, 2 rækker.
B.ane: Mølleåens Golfbane.

HÅNDBOLD
Mogens Cortsen 
Nørrebro Station 
01 -81 7227

7 mands turnering 
(damer og herrer).



RIDNING
Birte Munkholm 
Hørsholm 
02-862333

Alle interesserede- mindst letøvede- kan deltage.
Arrangementet omfatter en orienteringsridning, hvor to 
og to adgangen rider i terrænnet.
Arrangørerne sætter holdene.
GODKENDT RIDEHJELM ER OBLIGATORISK.

SKAK
Jens Jakobsen 
Ha ndels-Afdelingen 
02-96 55 33/2068

Enkeltmandsturnering.

SKYDNING
Ole Hansen 
On-line kontrol 
02-63 01 00

1 5 meter frit stående M/K
1 5 meter med geværstøtte K
200 meter liggende uden anlæg 
Skydning med Otterup standard gevær. 
Eget Otterup standard kan benyttes.

TILMELDING (bindende)
Startgebyr kr. 100,00.
Tilmeldingsblanketten fremsendes til regionsformanden 
(se bagsiden).
HUSK tilmelding kan kun ske i en idrætsgren.
Tilmelding er kun gyldig, såfremt den er regionsfor
manden i hænde senest 1 5. april 1 981.
Hver enkelt deltager skal indsende tilmeldingsblanket.

BESPISNING
Samtlige deltagere får serveret morgenmad, frokost og 
middag lørdag. For de tilrejsende deltagere vil der yder
ligere bliver serveret morgenmad søndag.

TRANSPORT
For ale deltagere - excl. deltagere fra region København 
- vil der blive arrangeret hen- og hjemrejse med forven
tet ankomst til AB's anlæg mellem kl. 23.00 og kl. 
24.00.

OVERNATNING
Samtlige deltagere - excl. deltagere fra Region Køben
havn - vil blive indkvarteret i gymnastiksale og klasse
værelser på skoler i Gladsaxe Kommune.
Skulle der være enkelte af de københavnske deltagere, 
der måtte ønske overnatning, bedes det påført tilmel
dingsblanketten. Arrangørerne vil herefter forsøge at 
imødekomme sådanne ønsker.

STÆVNEUDVALG
Benny Bang, Strandmarks Afdeling 01 -785022
Carsten Rasmussen, Køge Filial 03-652333
Søren Rasmussen, Hovedsædet,lokal 3730 01 -1 28600 
Kai Centervall, Hovedsædet, lokal 3383 01 -1 28600 
Jørgen Hornskov, Hovedsædet, lokal 3309 01 -1 28600 
(koordinator)

TENNIS
Kurt Haslund
Revisions-Afdelingen 
02-96 55 33/2362

Individuel turnering i dame/herre single, dame/herre 
og mixdouble.
Hver deltager kan kun stille op i to kategorier.

VOLLEYBALL
Carsten Rasmussen
Køge Filialen 
03-65 23 33

Turnering for blandede hold, min 2 damer pr. hold. - 
Motionsvolieyball - Deltagere fra samme afdeling/f ilia I 
vil så vidt muligt blive placeret på samme hold.



Fyn/Lillebælt Bent Andersen
4701 Dalum Afdeling
(Odense, Svendborg, Munkebo, Vejle, Kolding, Nyborg, 
Middelfart, Fredericia)

København Benny Bang
4070 Strandmarks Afdeling
(Afdelinger ag filialer i Storkøbenhavn samt Rønne)

Midtjylland Ib Jørgensen
4770 Viborg Filial
(Viborg, Struer, Herning, Holstebro, Lemvig, 
Skive, Ikast, Thisted)

Nordjylland Fritz Thøgersen
4931 Hvide Hus Afdeling
(Aalborg, Brønderslev, Frederikshavn, Hirtshals, 
Skagen, Hjørring)

Nordsjælland Henrik Stensby Carlsen
4793 Hornbæk Filialen
(Helsinge, Frederikssund, Helsingør, Roskilde, 
Hundested, Hillerød)

Sydsjælland/Lolland/Falster John Randers
4865 Køge Filial
(Vordingborg, Nykøbing Falster, Maribo, Nakskov, 
Køge, Næstved, Rødby, Gedser)

Sønderjylland K. Gubbertsen
4730 Sønderborg Filial
(Sønderborg, Haderslev, Aabenraa, Tønder, Graasten, 
Løgumkloster, Vojens, Padborg)

Vestjylland Jens Chr. Mortensen
4640 Esbjerg Filialen
(Esbjerg, Bramminge, Grindsted, Varde, Vejen, Billund)

Vestsjælland Ib Bergkvist Hansen
4827 Gørlev Afdeling
(Kalundborg, Jyderup, Korsør, Halskov, Slagelse, 
Holbæk)

Østjylland N. Chr. Borg Lauritzen
4814 Langenæs Afdeling
(Aarhus, Randers, Horsens, Silkeborg, Ebeltoft, 
Grenaa, Skanderborg)

VEL MØDT DEN 22. AUGUST

Med venlig hilsen
HIF



at have godt 100 medarbejdere flere, 
end vi havde beregnet.

• Det lyder, som om der går 100 
mennesker rundt i krogene uden at 
foretage sig noget fornuftigt?
- Ja jeg kan godt se, at det kan ud
lægges på den måde. Da samtidigt 
vort aktivitetsniveau, specielt på ud
lånssiden, er gået væsentligt ned, 
har vi et problem.

Det har vi forsøgt at finde en posi
tiv løsning på: Vi har bragt nogle 
nye produkter på markedet. På 
samme måde vil vi forsøge at 
komme igennem den nedgang i ak
tiviteten, som vi forventer vil holde 
sig i den første del af 1981.

• Hvad var det for nogle produkter, 
der blev sendt på markedet?
- Pensionistkontoen, som var en god 
succes, og aktionærkontoen, der var 
en kolossal succes. Den har givet os 
ca. 18.000 nye aktionærer.

• Hvad vil I med dem? Er det ikke 
bare gamle kunder, der har nyttet 
pengene over til en anden konto, der 
giver højere rente?
- Jo, det er en stor del af dem. Men 
der er også kommet mange nye 
kunder til. Vi er meget interesseret i 
at have så bred en aktionærkreds 
som muligt, så vi kan sige, at vore 
ejere kommer fra alle dele af sam
fundet. Derfor er vi meget glade for 
de 18.000 nye aktionærer.

• Ellers spiller de skattebegunsti
gede opsparinger vel en stadig større 
rolle i indlånsbilledet?
- I 1980 havde vi en meget Hot stig
ning i private indlån på ca. 12 pct. 
En betydelig del af denne stigning 
var selvfølgelig skattebegunstigede 
opsparinger. Specielt er selvpensio
neringer slået kraftigt igennem. Det 
er glædeligt, for det er meget stabile 
indskud.

• Og det bliver med årene til meget 
store beløb. Har I tænkt over, at der 
kan komme politiske krav på disse 
penge, som det er sket med pensio
nisternes penge i pensionskasser og 
livsforsikringsselskaber?
- Vi har naturligvis været helt op
mærksomme på de kongresudtalel
ser, der har været, om saneringer i 
skattefradragene, men disse fradrag 
inden for 3.000 kroners grænsen var

Driftsresultat i sammendrag. Ændring 
fra 1979

mill.kr. 1980 til 1980

Renteindtægter m.v. 4.537 +1.155
+ renteudgifter 3.146 + 985
+ andre ordinære indtægter 377 + 83
4- omkostninger 1.161 + 102

Primært driftsresultat 607 + 151

4- afskrivninger/hensættelser 368 + 133
+ ekstraordinære indtægter 10 4- 5
+ kusregulering (værdipapirer) 247 + 18
4- skat 124 + 6

Årets overskud 372 + 25

Uddrag af status:
Udlån til kunder 16.580 + 983
Beholdning af obligationer og aktier 5.111 4- 94

Aktiver = Passiver i alt 43.107 +4.820

Indlån fra kunder 22.194 +3.500
Egenkapital og ansvarlig indskudskapital 3.218 + 268

Nøgletal (procent):
Aktieudbytte 14 + 1
Forrentning af egenkapital (efter skat) 14,6 4- 0,4

der jo faktisk politisk enighed om at 
indføre. De skaffede en opsparing, 
som skulle være til gavn for alle par
ter.

Hvis man afskaffer disse fradrag, 
er spørgsmålet jo: Hvad vil der ske 
med de mange penge? Vil de gå ind 
andre steder i banksystemet, eller vil 
de gå til forbrug? Sker det sidste, 
kommer vi vist fra asken til ilden.

• Et mærkeligt tal i bankregnskaber 
er gevinst eller tab på kursregulerin
ger. Der skal reguleres lor gevinster 
eller tab, som banken ikke har haft 
på værdipapirerne. Er det tilfreds
stillende at leve med disse mere eller 
mindre tilfældige svingninger?
- Vi har mange gange drøftet med 
myndighederne, at disse kortsigtede 
svingninger i ikke-realiserede kurs
tab eller -gevinster var utilfredsstil
lende, men til dato er der ingen løs
ning på dette problem.

Der er mange meninger om dette 
spørgsmål i bankverdenen. Og da 
alle skal være enige, for at ændrin
ger kan gennemføres, er det hidtil 
ikke lykkedes nogen at finde noget 
genialt, alle kan gå ind for.

• Hvad ville Handelsbanken fore
trække?

- Vi ville foretrække et system, der 
gav et mere albalanceret billede.

F.eks. kunne man i stedet bruge 
gennemsnittet af de sidste fem års 
kurser. Det ville flade bevægelserne 
ud. Herudover har vi i praksis om
lagt beholdningerne af vore værdi
papirer til papirer med kortere løbe
tid, så vi er sikre på, at de giver os 
en låst indtægt. Ud fra dette kunne 
man med nogen ret Hytte en stor del 
af denne post op under den ordi
nære drift i regnskabet.

• Handelsbanken har igen i år hæ
vet udbyttet til aktionærerne. Hvor
for det?
- Det hænger bl.a. sammen med 
renteniveauet iøvrigt. Vi må konsta
tere, at det udbytte, aktionærerne 
kan la, ikke rigtigt har sammenhæng 
med det udbytte, man kan få ved 
andre investeringer. F.eks. kunne 
man opnå en højere forrentning ved 
at placere pengene i specielle indlån 
eller i statsobligationer, og det burde 
nok være omvendt, når vi taler om 
risikovillig kapital.
- Venter I større interesse omkring 
Handelsbank-aktier, når de fore
slåede skattelempelser for aktionærer 
bliver gennemført?
- Helt afgjort!



Hvorfor 
indeksregulerede 
obligationer?

Allerede i efteråret 1979 indledtes de 
overvejelser, der nu er ført til forsla
get om indeksregulerede obligatio
ner. Banken rettede således i de
cember 1979 henvendelse til stats
skattedirektoratet vedrørende de 
skattemæssige konsekvenser for såvel 
ejeren af obligationer som for ban
ken. Skattedirektoratets svar var 
imidlertid 1 år undervejs og først 
umiddelbart før julen 1980 fik vi be
kræftet vor forventning om, at in- 
dekstillæget vil være skattefrit ved 
bindingsperiodens ophør (dog ikke 
hvis erhvervelsen sker i spekula
tionsøjemed eller som et led i næ
ringsvirksomhed). Indekstillæget er 
endvidere fradragsberettiget i ban
kens indkomstopgørelse.

Stigningen i forbrugerprisindekset 
har gennem de senere år været mel
lem 9 og 12,3 %. Såfremt vi forsigtigt 
regner med 10 % om året i de kom
mende 6 år, vil obligationerne i 
1987 blive tilbagebetalt med kurs 
177,16, svarende til en total effektiv 
forrentning på 14,03 % eller 12,01 % ef
ter 50 % marginalskat. En højere gen
nemsnitlig prisstigning vil medføre 
en højere indløsningskurs og - da 
kursstigningen er skattefri - en næ
sten tilsvarende stigning i effektiv 
rente efter skat.

Ved sammenligning med en tradi
tionel 7-årig statsobligation viser 
det sig klart, at indeksobligationen 
er meget fordelagtig. Således vil en 
skatteyder med 60 % marginalskat la 
en årlig disponibel realrente efter 
skat på 2 %, mens statsobligationen 
gennem de seneste 5-6 år har haft 
en årlig gennemsnitlig realrente 
efter skat på ca.-H%. Dette forhold 
må også forventes at ville være 
typisk i de kommende år.

Det har været et stærkt ønske, at 
udvidelsen af den ansvarlige kapital 

skulle ske på en måde, som involve
rede bankens mange aktionærer. Da 
en traditionel aktiekapitaludvidelse 
må anses for mindre hensigtsmæssig, 
blev denne mulighed på forhånd 
udelukket, således at overvejelserne 
stod mellem en konvertibel obliga
tion, som senere kunne ombyttes 
med aktier, eller en almindelig obli
gation.

Da en sådan almindelig obliga
tion for at være konkurrencedygtig 
med andre obligationer, regnet efter 
skat, skulle bære en rente på ca. 
20 %, fandt banken en indeksobliga
tion med dens indbyggede fordele 
mere hensigtsmæssig. Vi er ikke i 
tvivl om, at denne nyskabelse vil 
vise sig som en fordel både for ak
tionærerne, der køber indeksobliga
tionen, og for banken.

Som bekendt har der i dagspres
sen været omtale af et muligt 
lovindgreb mod den skattemæssige 
side af indeksobligationen - ved 
redaktionens slutning lå det imidlertid 
ikke klart, om et sådant indgreb 
ville komme og de eventuelle 
konsekvenser heraf.

Investeringer
Arne .Vielsen - Per Stenholdl

STRUER 
STØRRE 

OG 
BEDRE

Den 12. december fejrede Struer Fi
lialen færdiggørelsen af bankens nye 
hus. Der var reception og åbent 
hus, og filialdirektør Lange og hans 
medarbejdere havde en livlig og 
fornøjelig dag med forevisning af 
huset for de mange kunder, forret
ningsforbindelser og andre gæster, 
der kom for at tage det nye i øje
syn.

B&O’s orkester spillede ved åb
ningstid foran banken, for derefter 
at marchere gennem gågaden og re
tur. Samme festlige indslag blev 
gentaget om eftermiddagen af 
Struer Jernbaneorkester.

Struer er jo en af bankens store fi
lialer med ca. 70 medarbejdere, og 
ombygningen, der har stået på i 
godt to år, er en af de største, ban
ken har foretaget. Den er desuden 
det hidtil største byggeri i Struers 
centrale handelsområde, gennemført 
af arkitekt Ole Hagens Tegnestue og 
arkitekt Møller Nielsens Tegnestue i 
Struer. Arkitekt Gretha Zuschlag har 
været Bygningskontorets sagsbe
handler og koordinator på det store 
projekt.
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Indtil 1. oktober 1978 rådede 
banken over ca. 600 m2 lokaler, for
delt i to ældre bygninger, der var 
bundet sammen af et fladt tag. I dag 
er arealet kommet op på 1400 m2 til 
det bankmæssige, fordelt med 760 
m2 stueplan og 640 nr førstesalsplan 
samt 265 nr iøvrigt, og hertil kom
mer 250 nr som er udlejet til advo
katkontorer og 90 m2 udlejet til tu
rist- og erhvervskontoret.

Blandt mange personalefaciliteter 
er også en udendørs terrasse oven 
over bygningen, hvor man i frokost
pausen kan nyde den smukke udsigt 
ved små borde.

Naturligvis har vi haft forskellige 
ting, der skulle tilpasses, men det 
ligger i sagens natur ved så stort et 
byggeri, og det hele fungerer aldeles 
udmærket, beretter kontorchef Egon 
Fogh fra filialen.

Del store og lyse ekspeditionslokale - overskueligt og venligt for både kunder og medarbejdere - kommer til 
at lette arbejdsgangen betydeligt, siger filialdirektør S. E. Lange.

Efter godt to års byggeri har Handelsbanken i Struer nu til huse i denne utraditionelle og moderne bygning for enden af gågaden, mellem Fiskergade og Havnegade.
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s handicap år

Vinderne i Politikens konkurrence, herover fr.v. 1. præmie Marianne Øsiergaard, Birkerød, og en af de tre 3. 
præmier, Ole Hansen, Værløse, Nederst fr.v. endnu en 3. præmie, Lars Lynge Larsen, Gedved, og 2. præ
mien Thomas Brucher. København.

Det Internationale Handicapår blev 
behandlet på FNs generalforsamling 
28. oktober-7. november 1980. Ge
neralforsamlingen vedtog en resolu
tion, hvori bl.a. nævnes de handi
cappedes ret til fuld deltagelse i alle 
dele af samfundslivet, herunder lige 
ret til andel i forbedringer. Desuden 
understregedes betydningen af, at 
der bliver skabt mere viden og be
vidsthed omkring de handicappedes 
forhold.

Plakaterne vises i Østergade 
Afdeling

Herhjemme er talrige aktiviteter i 
forbindelse med Handicapåret i 
gang på såvel offentligt som privat 
initiativ. Politiken lagde ud allerede 
på årets første dag ved at præsentere 
vinderne i en plakatkonkurrence, 
som bladet et par måneder i forve
jen havde udskrevet i samarbejde 
med Nationalkomiteen for FNs 
Handicapår.

Handelsbanken viser 9.-18. marts 
i Østergade Afdelings udstillingslo
kale et udvalg af plakater fra kon
kurrencen, som havde over 800 del
tagere.

Vinderplakaten blev ifølge bladet 
valgt, fordi den har et godt plakat
mæssigt blikfang, som på en meget 
enkel måde illustrerer den ukuelig
hed, som er utrolig mange handi
cappedes særkende. »Plakaten skulle 
efter min mening være optimistisk 
uden at love for meget«, siger den 
21-årige førstepris-vinder, kunst
håndværkerelev Marianne Oster
gaard.
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Vandreudstilling om 
hørehæmmedes problemer

Fra Handelsbankens Handels-Af
deling har udstillingskonsulent An
nelise Rand med bistand fra høre
apparat-firmaet Oticon arrangeret 
en udstilling om hørehæmmedes 
problemer og om de hjælpemidler, 
der kan stilles til rådighed. Udstil
lingen, der startede i Gammeltorv, 
er nu på vandring rundt i bankens 
filialer og afdelinger.

Informationshæfte om leddegigt 
hos børn

Gigtramte Børns Forældrefore
ning har, inspireret af Handicapå
ret, udgivet et informationshæfte, 
»Leddegigt hos børn«, udarbejdet i 
samarbejde med Rigshospitalets 
børneafdeling G.

Kontorchef Henning Wassmann, 
er sammen med sin kone, Aase Wass
mann, blandt forfatterne af hæftet.

På udgivelsesdagen modtog Dron
ning Ingrid, der er protektor for 
Rigsforeningen til Gigtens Bekæm
pelse, det første eksemplar. Og samme 
dag, 26. januar, var der i Erichsens 
Palæ præsentation af hæftet, hvor 
Gigtramte Børns Forældreforening 
havde bedt en række personer om at 
modtage et eksemplar, enten som 
tak for de pågældendes indsats eller 
fordi man ønskede at informere de 
pågældende om foreningens syns
punkter.

Hæftet, der er udgivet med støtte 
fra Danmarks Radios Giro 413, er 
bl.a. sendt til hospitaler, skolelæger 
og biblioteker.

Henning Wassmann siger til Vor 
Bank, at der i Handicapåret bør 
skabes generel forståelse for, hvor 
stor rolle omverdenen spiller. Ud 
over bekymringen for det syge barn 
lever mange forældre med frygten 
for at miste deres arbejde og med 
frygten for at slå deres økonomi i 
stykker. Frygten for at miste arbej
det f.eks. p.gr.a. forsømmelser 
i forbindelse med barnets handicap 
er heldigvis som regel ubegrundet, 
men indførelsen af socialindkomst
begrebet kan nære frygten for, at 
familiesituationen ændres. Som 
bankfolk ved vi, at det ikke er et 
spørgsmål om f.eks. at have et hus, 
der kan belånes, men om at have 
evnen til at betale lånet tilbage, og 
denne evne har familien, hvor der er 
et handicappet barn, som oftest 
ikke. GP

Dronning Ingrid får på Amalienborg overrakt det 
første hæfte af 1O-årige Lene Rommel og 11-årige 
Nicolai Wassmann. der begge har været hårdt ramt 
af børneleddegigt.

Fra sammenkomsten i Erichsens Palæ: Henning Wassmann takker programredaktør Norma Bøgedal, DR 
(Giro 413), for støtte til udgivelsen. På forreste række ses fr.v. direktør Aage Reimer, Rigsforeningen, over
læge Eva Zachariae. Aarhus, overlæge Claus Hellesen, Glostrup, byretsdommer Holger Kallehauge, Det al
ternative Handicapår, og forsorgschef N. E. Bank-Mikkelsen, Det internationale Handicapår.
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Af prokurist
Asger Bo Andersen, 
Økonomisk Afdeling.
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HANDELSBANKENS 
KRONEKURSINDEKS 
tegner kronens 
valutaprofil
Handelsbankens kronekursindeks er 
et praktisk værktøj for valutafolk. 
Det illustrerer, hvordan den danske 
krone »klarer sig« på valutamarke
dernes til tider oprørte hav: Stiger 
kronens internationale værdi, 
indekset op. Falder 
dekset ned.

Det kan være af 
f.eks. virksomheder, 

går 
in-den, går

betydning for
som i deres

udenrigshandelskontrakter underti
den søger at indføje kurssikrings
klausuler, der ikke blot binder kro
nens værdi til en enkelt ud af de 
mange andre valutaer, men i stedet 
til et mere »gennemsnitligt« udtryk.

Kronekursindekset kan også bru
ges til samfundsøkonomiske analy
ser:

Det konstateres f.eks., at dollar
kursen i København er steget 20 pct. 
i det sidste års tid, og spørgsmålet 
lyder da: Hvad betyder det for 
dansk økonomi?

Her kommer kronekursindekset til 
hjælp, idet andre valutaer i den 
samme periode måske viser sig at 
være faldet i værdi over for den 
danske valuta.

Plusser og minusser skal vejes op 
mod hinanden, og det sker da på 
den måde, at de forskellige valuta
kursændringer over for kronen vejes 

sammen med hensyntagen 
betydning (procentandel),

til 
de

den 
på

gældende lande har i dansk uden
rigshandel.

Intern anvendelse
Offentliggørelsen af et særligt 

Handelsbank-kronekursindeks har 
haft liere virkninger, interne og eks
terne.

Af interne virkninger kan især 
nævnes de øgede muligheder for dels 
at skaffe hurtige oversigter over den 
faktiske valutaudvikling, dels at ud
arbejde prognoser for 
mende.

den kom

Økonomisk Afdelings valutariske 
database anvendes nu til løbende 
orientering for såvel det øvrige ho
vedsæde som afdelinger og filialer. 
Mest kendt er måske den ugentlige 
valutaorientering (Valutaprofiler), 
der på forsøgsbasis og i samarbejde 
med Arbitrage-Afdelingen er startet 
i Handelsbank Information.

Til brug ved Udlandsområdets og 
Fonds-Afdelingens rådgivning over 
for kunder udarbejdes specielle over
sigter.

Ekstern anvendelse
Til ekstern brug udsendes der 

månedligt - i forbindelse med Na

ER^-Æ-
Aon 1

ens

SPOTS?
^ihnde,5b^k^

Va, tårn.

d'

først« 3 en ette -ennem

at vei ind L af st
543 30 '

7^963 U?°°

539.; o p^'aarku, 

■ Tokyo

7wi

tionalbankens offentliggørelse af va
lutastillingen - en særlig pressemed
delelse over kronekursindeksets ud
vikling. Til forhåndsorientering for 
afdelinger og filialer bringes oversig
ten også i Handelsbank Information. 
Denne månedlige oversigt citeres 
ofte af danske dagblade og underti
den også af udenlandske.

Ud over den orientering, der fin
der sted gennem vore egne publik
ationer, informeres offentligheden 
om kronekursindeksets udvikling via 
Ritzaus Bureau, som dagligt udsen
der det over sit telexnet til landets 
aviser. En række dagblade hovedsa
gelig i provinsen bruger denne kilde.
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Verden 
rundt

Af prokurist
Steen Hansen,
Administrationsområdet.

Derudover bringes indekset dag
ligt af Morgenavisen Jyllands-Posten 
og Erhvervs-Bladet, som indhenter 
indekset ved direkte henvendelse til 
banken.

Endvidere bringes tallene hver 
uge i Finanstidendes konjunktur
oversigt, samt i dagbladet Børsen 
(kurveform).

PR-mæssig betydning
Eksternt har offentliggørelsen af 

Handelsbankens kronekursindeks 
medvirket til at henlede kundernes 
opmærksomhed på bankens valuta
mæssige ekspertise.

Økonomisk Afdeling får ofte 
henvendelser udefra, når indekset 
har været omtalt i dagspressen. 
Dels direkte, dels via afdelinger og 
filialer. Den sidste type henvendel
ser drejer sig ofte om kunder, der 
f.eks. beder om en kurve over ud
viklingen i en bestemt valutakurs i 
de seneste år. En service, som - det 
er da vort indtryk - disse kunder 
sætter pris på i forbindelse med 
deres udlandsforretninger.

I slutningen af november og begyn
delsen af december sidste år havde 
jeg lejlighed til at besøge USA 
sammen med bankens indkøbschef 
Flemming Falk-Hansen.

Indkøb og reklame
På turen var der lejlighed til med 

en række store banker at få en ind
gående drøftelse af indkøbsforhold 
og reklamepraksis.

Selv om tal og aktiviteter i de be
søgte amerikanske banker unægtelig 
er af en anden størrelsesorden end i 
vor bank, viste det sig, at en udveks
ling af erfaringer var meget frugt
bar.

Principperne kunne udmærket 
sammenholdes, og vi var da glade 
for, at vi kunne give noget. En 
række af vore erfaringer blev mod
taget yderst positivt af vore værter.

Men først og fremmest må det si
ges, at samtalerne om indkøb og re
klame ikke blot gav os vished for, at 
vi er på rette vej i dette arbejde, 
men også betød ideer og inspiration, 
som vil komme os til gode over for 
de opgaver, der skal løses i de kom
mende år.

Rejsen
Afgang kl. 12.30. Flyveturen til 

Los Angeles nonstop i 11 timer føltes 
lang. Når man rejser den vej rundt 
om jorden og på det tidspunkt af 
dagen, bliver det aldrig nat - tvært
imod ankommer man til Los Ange
les ud på eftermiddagen lokaltid, så 
den første rejsedag bliver meget

Indtryk fra rejse 
til USA

lang, og der gik for mit vedkom
mende et par døgn, før fysikken var 
indstillet efter den nye tidsregning.

Los Angeles
Los Angeles er en stor by! Meget 

stor, ikke mindst i udstrækning, der 
bor selvfølgelig også 2,8 mio. men
nesker fortrinsvis i lave huse. Vi 
boede på Wilshire Boulevard (27 km 
lang!) i Beverly Hills kvarteret, og 
havde i en weekend lejlighed til at se 
det man skal se, når man er på de 
kanter: Disney-land, som må have 
hentet inspiration fra Legoland 
(måske er det dog snarere omvendt), 
Hollywood-området. Farmers’ Mar
ket, Forest Lawn (mondæn kirke
gård) med fuglesang fra træerne 
(højttalerne er slet skjulte) og selv
følgelig Stillehavet, som ikke mindst 
ved Santa Barbara nord for Los An
geles er - jeg fristes til at sige - be
dårende.

Klimaet er et kapitel for sig, hver 
dag 20-22 grader celcius og næsten 
ingen smog, men dog kølige aftener. 
Når jeg også må nævne klimaet, 
hænger det sammen med, at det 
ikke havde regnet siden marts! Og 
det er utroligt i danske ører. Ulem
pen er selvfølgelig, at der er meget 
tørt, og der hærgede også et par 
store brande, mens vi var i området 
- brande som næsten ikke var til at 
få under kontrol.

Et spisested: The Rib Joint, 252 
North Beverly Drive, Beverly Hills - 
dog kun hvis man kan lide sand på 
gulvet og store portioner (ikke 
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mindst kagerne er enorme - og kun i 
en størrelse. Hvis man ikke kan spise 
op, og det kan man ikke, udleveres 
beredvilligt en doggy-bag, så hun
den også kan få glæde af herlighe
derne). »Studenterbetjening« - vor 
studine skulle til Schweiz »er det 
langt fra Danmark?«.

San Francisco
Flyveturen til San Francisco tager 

ca. 1 time, så er man straks i en hel 
anden by med Chinatown, Fisher
man’s Wharf, Gabel cars og nogle 
helt overraskende stejle gader. Jeg 
kan vel bedst illustrere »bakkerne« 
ved, at en rimelig sportstrænet 31- 
årig (tennis om sommeren, lidt 
badminton om vinteren) fik ån
denød ved bare at kravle en blok op. 
Men ned er næsten det værste - nye 
blanke skosåler må absolut frarådes!

Turen over Golden Gate Bridge er 
storslået, hvilket også må siges om 
området på den anden side af broen 
Sausalito (marineområde), Muir 
Woods (Redwood Forest).

New York
Turen til Østkysten foregik med 

American Airlines i en Boing med 
hul i vingen! Benzinen løb ned ad 
vingen, men var blot et utæt over
løbsrør eller sådan noget lignende, 
sagde man. Besætningen ville jo gi

10

vet også gerne »overleve«, så vi slog 
os til tåls med forklaringen.

Manhattan kan vel nærmest be
tegnes som en ø uden begrænsninger 
- tilsyneladende heller ikke i højden. 
Foreløbig er man dog stoppet ved 
107 etager (World Trade Center), 
som tilbagelægges på 58 sek. - i ele
vator. Ned- og udkigget er utroligt. 
Empire State Building, som kun er 
102 etager, er dog efter min opfat
telse mere imponerende rent arki
tektonisk, og er den ikke fyldt 50 år?

Avenuerne er lange og brede, og 
ikke mindst på Fifth Avenue er der 
meget at kigge på af alt: mennesker, 
forretninger, trafik m.m. Det må 
iøvrigt anbefales, at man nøjagtig 
ved, hvad man vil købe i f.eks. Ma- 
cy’s (verdens største varehus), ellers 
får man aldrig købt noget - udbud- 
det er utroligt.

Klimaet mere dansk - et par gra
ders varme - selv om vi er på højde 
med Rom.

TV
Amerikansk fjernsyn er - ikke 

overraskende - noget for sig. Dels er 
der et stort udbud af forskellige sta
tioner, dels har man reklamer i TV, 
hvad man selvfølgelig også ved. En 
episode af serien Baretta, som nor
malt i Danmark kører 50 min., tager 
vel ca. 70 min. på grund af adskil

lige reklameafbrud, men jeg må 
have den opfattelse, at reklame TV 
ikke, som mange har hævdet, virker 
f.eks. fordummende - tværtimod - 
for ens koncentrationsevne må nød
vendigvis skærpes, hvis man skal 
kunne følge med i handlingen. Kon
centrerer man sig ikke, kan man 
nogle gange blive i tvivl om, hvad 
det egentlig er for et program, man 
ser.

Nogle af reklamespottene er iøv
rigt strålende og morsomme - ban
kernes var helt gode, men selvfølge
lig er der også meget »sæbere
klame«.

Plastic
Det foretrukne tekstil synes at 

være plastic. Plasticsæder, plasticso
faer o.s.v. Måske er det kunstlæder, 
men det føles og virker som plastic. 
Pressefolder er derfor svære at op
retholde.

Cocktailparty
Vi havde lejlighed til som gæster 

at deltage i et privat cocktailparty. 
Naboer og ovenboere er selvskrevne 
deltagere, og drinks og kanapeer 
indtages halvt stående, halvt sid
dende, mens selskabet til stadighed 
cirkulerer, og man udveksler visit
kort i en uendelighed, og som ud
lænding besvarer man de samme 
spørgsmål igen og igen. Amerikane
ren er meget åben og underhol
dende, men husk, når amerikaneren 
siger »Hello, how are you?« så for
ventes sjældent noget indholdsrigt 
svar.

Pudsig oplevelse
Kl. 8.30 søndag morgen på Wil

shire Boulevard i Los Angeles blev 
jeg på fortovet pludselig overhalet af 
en gråhåret herre, vel sidst i 50’erne, 
der i korte bukser og iført rygsæk 
rulleskøjtede ned ad boulevarden i 
pæn fart.

Ja, USA er et stort land og rigt på 
oplevelser!

I Los Angeles.



Allan Vigh, regional manager i Danish Group i Nordic Bank i London og 
Anders Kjær, assistant vice president i NABC t New York.

HJEMME 
PÅ 
JULEFERIE
To af vore kolleger, Anders Kjær, 
der i et halvt år har været i NABC. 
New York, og Allan Vigh, i Nordic 
Bank i London i et år, var omkring 
juletid hjemme for at pleje det, del
er helt afgørende for deres arbejde 
hjemme og ude: kunder og kontakter.

Vor Bank talte løst og fast med 
dem om nogle af de erfaringer, de 
har gjort sig, siden de drog ud for at 
prøve nye græsgange. - Om arbejdet 
var de helt enige, del er helt forskel
ligt fra det, de begge kendte her- 
hjemmefra. Anders Kjær udtrykle 
det helt konkret med ordene, det 
drejer sig om købmandsskab. Han 
var blevet kastet ud i arbejdet lige 
fra han ankom til New York, så han 
havde ikke haft all for meget tid til 
al reflektere over ret store vanske
ligheder med al modtage flyttegods 

og med al finde en lejlighed, som 
han dog nu var installeret i.

Allan Vigh havde også haft bolig
problemer fra starten, men befandt 
sig nu godt med sin kone og sine lo 
børn i en forstad til London. Om 
konens rolle sagde han, at det er en 
nødvendighed, at hun er tolerant og 
meget fleksibel. Megen tid må hun 
klare sig selv alene med børnene, for 
fast arbejdstid er kun noget, der lin
des på papiret. Del forventes dog 
samtidig, at hun interesserer sig for 
klubliv; her skal nævnes, al Allan 
Vigh med sit arbejdsområde har et 
særligt behov for at færdes i den 
danske koloni, hvor han møder sine 
kontakter.

Karakteristisk er det, at man altid 
bliver spurgt om, hvad man laver, 
hvor man bor og hvor børnene går i 

skole: der ikke er nogen egentlig 
skillelinie mellem arbejde og fritid. 
Når han om lørdagen spiller tennis, 
er det på en bane og i el miljø, hvor 
han træller sine potentielle forret
ningsforbindelser. Og sådan er det 
også, når han tager familien med i 
Country Club’en. Forøvrigl var han 
meget overrasket over, hvor hurtigt 
og hvor let børnene var faldet til i 
nye omgivelser, selvom de på 
forhånd havde været noget forbe
holdne.

Sportslivet var også en af Anders 
Kjærs indgangsnøgler til gode for
retningsforbindelser. Han spiller 
jævnligt fodbold og har på denne 
måde laet en række betydningsfulde 
kontakter.

Andre havde han naturligt laet 
via konsulatet og i Danish/Ameri
can Chamber of Commerce.

Begge pioner på udlandsfronten 
lagde vægt på, hvor betydningsfuldt 
det har været al have god opbak
ning fra kollegerne hjemmefra. De 
sagde samstemmende, at man ikke 
skal holde sig tilbage fra al lage et 
job i udlandet, man bliver rig på 
erfaring. KOP - RI)
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Af museumsdirektør
B. Munthe af Morgenstierne.
Orlogsmuseet.

En skaberglad renaissancefyrste af 
reneste karat var han, Kong Chri
stian IV: Pragtlysten, byggelysten, 
rastløs og foretagsom. Og krigslysteh 
var han desværre også - desværre 
for Danmark, thi det kom han som 
bekendt helt galt af sted med.

Men en stor og stærk orlogsflåde 
fik han sat i søen og skabte dermed 
en respektfuld norm for dansk søfor
svar, som nogenlunde holdt sig gen
nem et par århundreder. Indtil ka
tastrofen med engelskmandens ran 
af hele herligheden i 1807 ramte 
landet. Og bygget fik han da også 
for flåden: Bremerholmens anker
smedie blev til Holmens kirke, Tøj- 
huskomplexet rejste sig med krigs
havn i den nuværende biblioteks
have - og så Nyboder, denne by i 
byen, hvor flådens personel, deres 
koner og børn nu har færdedes gen
nem ikke mindre end 350 år.

Her i kongens »nye boder« skulle 
de mange folk fra alle rigets dele, 
som Kgl. Majestæt skulle bruge som 
håndværkere, matroser og artilleri
ster, den såkaldte »Holmens faste 
Stok« kunne finde bolig. Eller som 
det hed, her »skulde hver Søulk 
have sin Stue og dér Kone og Børn«. 
Ideen var god nok, for med fast bo
pæl, naturalier og en beskeden hyre 
blev disse mennesker gennem år
hundreder helt naturligt og helt ind 
i marven knyttet til flåden.

Et rigtigt mands/kvindesamfund 
med sin særegne kultur har helt op 
til vor tid præget livet i Nyboder, 
hvor familiefaderen morgen efter 
morgen vandrede til sin gerning på

DEN GULE BY I BYEN
Nyboder, gennem 350 år hjemsted for Holmens faste stok

Bremerholm - det kvarter bag den i opdragne børn. Vor egen nostalgiske 
1850’erne opfyldte Holmens Kanal drøm om det helt anderledes liv, 
og vis-a-vis Handelsbankens hoved- f.eks. det helt fortryllende stråtækte
sæde, der strakte sig fra Holmens 
kirke til Nyhavn uden om Charlot- 
tenborg og op til Kongens Nytorv.
Og senere - fra 1690’erne også til
Nyholm, hvorefter Bremerholm i 
øvrigt kom til at hedde Gammel
holm. Eller familiefaderen stod til 
søs på månedlange togter i danske 
farvande, til Dansk Vestindien eller 
til besiddelserne i Afrika og Indien. 
Og hvem andre end vor mor måtte 
da styre hjem, unger og økonomi?

Om Nyboder kan der skrives, og er 
der blevet skrevet tykke bøger, vi
denskabelige og underholdende, 
med et spraglet indhold rækkende 
fra planlægning, byhistorie, admini
stration, gader, huse til menneske
skæbner og dagligliv gennem disse 
århundreder, lidt af alt det søger 
Orlogsmuseet at belyse i den sær
udstilling, som takket være et forbil
ledligt samarbejde med Handels
banken nu er på stabelen. Den vil 
blive søsat i Østergade Afdeling på 
en af flådens hædersdage, den 2. 
april, ethundredogfirsårs-dagen for 
slaget på Københavns Rhed, hvor 
statsmagten - traditionen tro - 
mødte den grumme alvor aldeles 
uforberedt. Vi slap med 375 dræbte 
og 670 sårede og stort set med 
skrækken.

Ordet Nyboder lår nok hos de fleste 
en klang af romantik til at lyde i det 
indre øre: de idylliske gademiljøer, 
de gule huse, gårdhaver med træer 
og blomster, vin i klaser op ad mu
rene og hyggelige, lavloftede stuer 
med nips og sager på kommoder og i 
vindueskarme. Og skæggede søulke, 
trivelige koner og renvaskede, vel

bondehus med stokroser, som for 
nutidsmennesket bare er så umåde
ligt svær at realisere.

Men dette er jo kun den halve 
sandhed. Ser vi på »de gode gamle 
dages« Nyboderfolk, så levede de 
målt med vor tids målestok et såre 
barsk liv. Teknik var et helt ukendt 
begreb, hygiejne, lægevidenskab og 
supermarkeder lå uden for forestil
lingskredsen. Fugtige stuer, hvor 
varmen ikke strømmede ud ved blot

En rigtig søulk og tidligere beboer i Nyboder.

at dreje på et håndtag, og hvor lyset 
ikke sprang en i møde ved et tryk på 
en knap, køkkenet uden vand - end
sige varmt vand, vask uden badevæ
relse, et iskoldt lokum i gårdhaven 
(indført så sent som i 1788), og grød 
og brød og saltet fisk eller kød dag 
efter dag.

Således var det faktisk, men slæg
ter har levet her gennem al denne 
tid, ja nulevende Nyboderfolk har 
rødder her, som går 6-7 generatio
ner tilbage til bydelen med sin helt 
specielle kultur.
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Hvad enten man taler om Nybo
derfolket, om borgere, bønder, søfa
rende eller fiskere, ud over det gan
ske land, så var forholdet det, at 
endnu et stykke ind i vort århun
drede var økonomi og livsbekvem
meligheder for størsteparten af be-

Nybodergavle set i fugleperspektiv fra

Borgergade.

Tolkningens vedkommende meget lig 
Nyboderfolkets. Men dermed hørte 
ligheden også op. Nyboderfolket ud
gjorde - som i dag - en del af en 
samlet helhed, hvor hver enkelt var 
et led af et militært samfund dybt 
præget af loyalitet over for flåden, 
dens autoriteter og kolleger og med 
egen styring - kommandant, skoler, 
hospital, politi o.s.v. »Borgerdyd« 
havde en mening: Pligtfølelse, fami
liefølelse, høflighed, hensyntagen, 
fædrelandskærlighed og hvilke andre 
dyder, som ellers kan hæftes ved be
grebet, var og er delvis endnu i dag 
en væsentlig del af Nyboderkultu
ren, der faktisk, som i et reservat, 
har existeret siden salig Christian 
IV’s tid.

At denne livsstil stort set har kun
net overleve er faktisk værd at gøre 
sig klart. Det er ogå værd at gøre sig 
klart, at der også i denne livsstil kan 
være noget at hente, som vi i 80’er- 
nes samfund kunne drage nytte af?

Med støtte af Statens humanisti

ske Forskningsråd har Orlogsmuseet 
i disse dage med magister Annette 
Vasstrom som projektleder afsluttet 
en dybtgående undersøgelse af livet i 
Nyboder gennem de sidste hundrede 
år, en undersøgelse der gennem in
terviews med mennesker, der er op
vokset i dette samfund, gennem er
indringer, beretninger og fotografier 
i rigt mål belyser en lang række af 
Nyboderkulturens facetter, og alt 
tyder på, at selv om en appelsin nok 
var en uhørt luxus, så var der en 
varm familiefølelse og munterhed 
såvel i dagligdagen, som når familie 
og venner samledes i den trange stue 
eller ude i gårdhaven, hvor det gik 
lystigt til med sang og højt humør 
og Ørnerom i bredfyldte glas.

Det er også glimt af resultatet af 
denne undersøgelse, der vil blive vist 
i Orlogsmuseets særudstilling i Han
delsbankens afdeling på Østergade 
og fra den 4. juli på museets filial på 
Valdemar Slot.

Hovedmagasin på Bremerholm (ca. 1790), den nuværende Holmens Kanal.
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M Kjeld Houmann

Med 
Handelsbanken 
til
SEKSDAGESLØB
Fredag den 30. januar forsøgte 
Handelsbanken sig med en ny re
klameaktivitet, - kendt og anvendt 
af mange, men ikke tidligere af ban
ken.

Handelsbanken havde indgået af
tale om sponsorarrangement for en 
eftermiddag i seksdagesløbet i 
Forum.

Ved hjælp af annoncer i dagspres
sen, plakater i storkøbenhavnske en
heder samt omtale i B.T., inviterede 
vi til seksdagesløb med Handelsban
ken. Interesserede kunne i storkø
benhavnske enheder få udleveret 
kort, der kunne ombyttes til billet
ter ved indgangen til Forum.

4000 billetter var stillet til rådig
hed for Handelsbanken, men alle
rede dagen før viste en hurtig rund
spørge, at alt tydede på større til
strømning. Der blev derfor over on
line systemet udsendt stop for 
udlevering af billet-kort, hvilket vi
ste sig at være godt, idet der kom 
5.500 besøgende, hvoraf langt de He
ste var børn og unge mennesker. 
Successen gjorde, at vi måtte lukke 
de sidste 1500 besøgende ind på 
»forventet ekstrabevilling«. Besøgs
antallet er iøvrigt rekord for disse 
sponsorarrangementer i den tid de 
har været afholdt.

Ingen af de 5.500 ville vist have 
undværet denne eftermidag. Heller 
ikke bankens repræsentanter på ste
det. Straks fra starten var der en 
fantastisk stemning, som hurtigt 
smittede af på rytterne, så der kom 
fart over feltet.

Der blev jagtet, taget omgange, 
tabt omgange og kørt om point og 
spurtpræmier, så taget var ved at 
lette, som det nu engang gør i 
Forum, når stemningen er højest.

En tilfældig spørgen afslørede, at 
mange var til seksdagesløb for første

Indkøbschef F. Falk-Hansen, selv tidligere cykelryt
ter og leder i Dansk Cykel Union, samt fuldmægtig 
Kjeld Houmann ved Handelsbankens bord.

gang, men afslørede samtidig, at de 
absolut var grebet afstemningen, ly
sene, larmen m.m. når rytterne satte 
»ekstrabrænderen« på i afgørende 
jagter.

Naturligvis valgtes yndlinge i fel
tet, og vel nok mest par nr. 7, Gert 
Frank og Hans Henrik Ørsted.

Handelsbanken uddelte ikke blot 
spurtpræmier til rytterne, men også 
en række præmier til publikum, og 
det blev stemningen ikke mindre af. 
Samtidig var dommere, speaker, or
kestret »Rico-kvintetten« og officials 
iklædt Handelsbank-trøjer og bølle
hatte.

Det var som sagt første gang, at 
Handelsbanken gennemførte en ak
tivitet i forbindelse med professionel 
sport, men den kæmpesucces det vit
terlig var, vil givet tælle med i frem
tidige overvejelser.

Elisabeth Hansen, sød repræsentant for Handels
banken, kører æresrunde med feltets vel nok mest 
populære rytter, showmanden Deboscher.

Morsomt - det er jo ikke hver dag, man får den 
slags arbejdsopgaver, siger Mona Erichsen, ban
kens arrangementsgruppe.
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Støttefonden 
og 

Velfærdsfonden

Som det vil være vore læsere be
kendt fra bankens årsregnskaber, 
eksisterer der i banken 2 fonde som 
efter ansøgning kan træde hjælpende 
til over for bankens medarbejdere, 
nemlig Støttefonden og Velfærds
fonden.

Disse 2 fonde blev etableret i 
1973, til afløsning for bankens Un
derstøttelses- og Hjælpefond, som si
den da har været en fond, der ude
lukkende yder hjælp til bankens 
medarbejdere gennem tilskud til de 
2 nævnte fonde, i praksis ved en år
lig overførsel til hver af fondene.

For at give et overblik over hvem 
der kan søge om tilskud, og hvornår 
dette kan gøres, gengives formålspa
ragraffen for hver fond.

Støttefonden:
»Fondens formål er alene at yde 

støtte og hjælp af pensionslignende 
karakter til afgåede medarbejdere, 
der har været i bankens eller over
tagne bankers tjeneste, og afdøde 
medarbejderes efterladte ægtefæller, 
herunder fraskilte ægtefæller og 
efterlevende børn, herunder sted
børn, under 24 år.

Fondens tilsagn om støtte kan 
ikke gives for mere end 1 år ad gan
gen«.

Velfxrdsfonden:
»Fondens formål er at betrygge og 

forbedre kårene for personer, der er 
eller har været ansat i bankens og 
overtagne bankers tjeneste, deres 
ægtefæller eller børn.

Under fondens formål hører ikke 
blot ydelse af økonomisk støtte til 
enkelte - nuværende eller forhenvæ
rende medarbejdere eller disses 
pårørende i sygdomstilfælde eller 
under andre forhold, hvor hjælp og 
støtte skønnes påkrævet, men også 
foranstaltninger af midlertidig eller 
varig karakter til bedste for bankens 
medarbejdere som helhed.

Fondens formål omfatter ikke ud
betaling af ydelser af pensionslig
nende karakter eller ydelser, der kan 
opfattes som supplement til pension.

Fondens tilsagn om støtte til en
keltpersoner kan ikke gives for mere 
end 1 år ad gangen«.

Da det er Støttefonden, der har den 
største »kundekreds«, vil vi gerne 
belyse den - i forhold til tidligere - 
ændrede ansøgningsprocedure, og 
samtidig forklare baggrunden for, at 
vi har været nødsagede til at fore
tage visse ændringer med hensyn til 
de endelige bevillinger.

Der har i de senere år været en 
stærk stigning i antallet af ansøgnin
ger til fonden, og på denne bag
grund besluttedes det i 1980 at forny 
ansøgningsskemaet, for derved at få 
nogle uddybende oplysninger om 
ansøgernes økonomiske forhold. 
Samtidig besluttedes det at lade alle 
bevillingsperioder - for så vidt mu
ligt - følge kalenderåret, for at få et 
bedre og derved samlet materiale 
som vurderingsgrundlag, idet det 
var blevet klart, at et sådant vurde
ringsgrundlag - både nu og frem
over - var nødvendigt for at tilsikre, 
at fondens begrænsede midler bevil
ges til de ansøgere med det største 
økonomiske behov.

De supplerende oplysninger har 
så medført, at vi har været nødt til 
at meddele nogle af de ansøgere, der 
- igennem en længere eller kortere 
årrække - hvert år havde laet en 
fornyet bevilling for endnu et år, at 
det nu var blevet til en reduktion 
af det månedlige tilskud, en reduk
tion, der i nogle tilfælde har betydet 
et bortfald af tilskud.

Omvendt var der så nogle, der 
kunne tildeles et større tilskud, nem
lig dem, der - elter vores mening - 

havde sværest ved at klare »dagen 
og vejen« uden ekstra hjælp fra fon
den.

For at denne fordeling af fondens 
midler også fremover kan ske til 
både dem, der i øjeblikket modtager 
tilskud, og til dem der på et tids
punkt fremover vil ansøge om til
skud, og som er denne hjælp nødig, 
vil der løbende ske en vurdering af 
fondens samlede muligheder i rela
tion til afgrænsning af den gruppe, 
der har det største økonomiske be
hov.

Alt dette skal selvfølgelig ikke af
skrække dem, der har faet brev om 
reduceret ydelse, eller som på et se
nere tidspunkt måtte få en sådan 
meddelelse, til ikke at ansøge Støtte
fonden mere. Der kan jo komme ti
der, hvor den økonomiske situation 
har ændret sig så meget, at en an
søgning vil blive bevilget, selvom 
den pågældende tidligere har ople
vet et bortfald af tilskud.

Vi er også klar over, at der kan op
stå akutte situationer, som kræver en 
økonomisk formåen, man ikke selv 
kan klare, fordi mange igennem en 
årrække har været nødt til at 
»spænde livremmen ind«, og derfor 
ikke altid er forberedt på alle øko
nomisk uventede situationer, og til 
dette formål har vi bankens Vel
færdsfond, som man kan ansøge i 
sådanne tilfælde.

Her kan vi henvise til Velfærds
fondens formålsparagraf, som vi 
nævnte i indledningen.
Bestyrelsen for Støttefonden
H. E. Johansen, formand
H. C. Bang
H. Gade
John Agerholm

Bestyrelsen for Velfærdsfonden
H. E. Johansen, formand 
John Agerholm 
Børge Andersen
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Ny udskrivningsteknik
i EDB-Produktion
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Teknologien 
og vi

Af H. Mørk

I efteråret 1980 fik EDB-Produktion 
installeret det første printsystem af 
typen IBM3800 laserprinter.

Hidtil er systemet anvendt til in
terne journaler, samt til kontoud
skrifter og skattebreve. Systemets 
praktiske udskrivningshastighed i 
forbindelse med kundebrevene er ca. 
16.000 stk. pr. time imod 5.000 på 
vore traditionelle printere. Der blev 
ultimo året udskrevet ca. 850.000 
kontoudskrifter og 775.000 skatte
breve.

Kapacitetsudvidelsen er nødven- 
diggjort af stor vækst i antallet af ud
skrifter som følge af indførelsen af 
andre nye systemer.

Der vil pr. 1/4-81 blive installeret 
endnu et printsystem af samme type, 
og herefter vil omlægning af yderli
gere journaler kunne gennemføres.

Med indførelsen af systemet er vi 
gået fra en teknik, hvor der fra en 
kæde med tal og bogstaver blev ud
skrevet en linie ad gangen, til en ny 
teknik der overfører en hel side ad 
gangen efter samme princip, som 
kendes fra fotokopianlæg.

På en tromle i systemet opbygges 
de enkelte sider ved belysning af 
tromlens overflade med en laser
stråle, der dirigeres via liere rote
rende spejle.

Overfladen tilføres nu kulstøv, der 
placerer sig på de belyste områder, 
hvorefter støvet overføres til papirsi
den, og endelig fastbrændes kulstø
vet ved en opvarmning af papiret til 
204 grader celcius.

Opbygning af sidernes indhold 
kan enten foregå ved gennemlysning 
af et fotografisk negativ kaldet 
»forms-overlay«, eller ved overførsel 

af tegn fra edb-anlæggene. De en
kelte tegn (tal, bogstaver mv.) er op
bygget af 18x24 punkter på en ma
trix, således at det for hvert tegn skal 
besluttes, hvilke af de 432 cirkler i 
matrixen, der skal belyses. Med an
læggets normale hastighed foretages 
denne beslutning om belysning af et 
felt ca. 20 millioner gange i sekun
det.

Anvendelsen af »forms-overlay« er 
benyttet på de nye kontoudskrifter, 
hvor det nederste felt er til rådighed 
Operatør Benny Schultz og kontorchef H. Mørk ved det nye IBM 3800 printsystem.

for Central Markedsføring til place
ring af individuelle reklametekster 
og billeder. Den egentlige negativ- 
film fremstilles herefter i Handels- 
Afdelingen, der har installeret det 
nødvendige fotoudstyr.

De to nye og resterende traditio
nelle printere vil - ligesom de hidtil 
5 traditionelle printere blive passet 
af tilsammen 1-2 medarbejdere, der 
løbende foretager hyppige manuelle 
indgreb som papirskift, indstilling 
m.v. O

16



Handelsbanken 
koblet til britisk 
teledata

Established 1873

1 december måned 1980 etablerede 
Handelsbanken sig - som det første 
danske pengeinstitut - som informa
tionsleverandør til det offentlige en
gelske teledatasystem »PRESTEL«.

I slutningen af januar måned 
havde medarbejderne i Holmens 
Kanal og i Ejby mulighed for at se 
bankens billeder i Prestel på opstil
lede TV-apparater i kantinerne.

Hvad er teledata?
Teledata er den danske betegnelse 

for et system, hvor brugeren fra 
store databaser via telefonnettet kan 
kalde information frem på hjemmets 
TV-apparat. Til modtagelsen kræ
ves, at TV-apparatet er forsynet 
med et ekstraudstyr.

I praksis foregår det på den måde, 
at man på fjernsynets fjernbetje
ningsenhed indtaster telefonnumme
ret på datacentralens computer. Når 
forbindelsen via telefonnettet er eta
bleret, kan man ved at trykke på 
fjernbetjeningsenhedens tastatur - 
efter de anvisninger som billedet på 

skærmen angiver - finde frem til bil
ledet med de ønskede oplysninger.

Bredden i informationsmulighe
derne i teledatateknikken kan illu
streres ved nogle eksempler fra 
PRESTEL. Informationen i dette 
system strækker sig fra elektroniske 
underholdningsspil over nyheder og 
vejrudsigten til bestilling af flybillet
ter og postordrekøb.

Teledatateknikken kan således be
tragtes som et nyt elektronisk medie 
for offentlig informationsformidling 
som supplement til eksisterende me
dier.

Handelsbanken i PRESTEL
Handelsbankens billeder i PRE- 

STEL-systemet omfatter følgende 
information:

- Generel information om Han
delsbanken, herunder adresser, tele
fonnumre m.v. på repræsentations- 
steder (f.eks. Nordic Bank i Lon
don).

- Generel produktinformation.
- Oversigt over vigtige engelsk 

sprogede Handelsbank brochurer, 
som via PRESTEL kan bestilles af 
abonnenterne.

- Information om Danmark, bl.a. 
nøgletal for den danske økonomi og 
samhandelens udvikling mellem Eng
land og Danmark.

Dansk teledataforsøg
Handelsbankens deltagelse som 

informationsleverandør i PRESTEL 
kan ses som en optakt til det danske 
teledataforsøg, som er planlagt fra 1. 
januar 1982 og 2 år frem. Under 
forsøget vil et mindre antal abon
nenter - såvel private som virksom
heder - få stillet det nødvendige ud
styr til rådighed. Bag forsøget står 
de danske Teleadministrationer og 
en række informationsleverandører - 
heriblandt Handelsbanken. En pro
jektgruppe med repræsentanter fra 
de forskellige områder er allerede i 
gang med at designe bankens bille
der til forsøget. Vi vil i Vor Bank 
senere vende tilbage og fortælle om 
det danske teledataforsøg.

f 'dviklingsgruppen
Her og overst på siden tre af Handelsbankens billeder i Presiel-systemet.

17



VI UNGE

DET ER LONE SÅ GOD TIL 99
- ELEVENS MARERIDT

Vore elever er opsat på at lære no
get, de skal lære noget, og banken 
har et omhyggeligt udarbejdet sy
stem, der skal sikre deres alsidige 
uddannelse.

Alligevel synes mange af dem, at 
det går for langsomt - at de ikke 
kommer hurtigt nok rundt. - Man 
bliver sat på et område og lærer det 
til bunds, så man kan blive virkeligt 
effektiv, siger 2. års elev Claus Ras
mussen.

- Ja, det er et problem, supplerer 
Lone Haubro, - når man kan een 
ting, vil banken gerne udnytte det - 
for »det er Lone så god til, det laver 
hun lige«. Jeg skal nok råbe op, men 
jeg tror, at de, som er meget stille, 
har svært ved at komme videre i sy
stemet.

Vor Bank har igen talt med de 6 
af »80’ernes første elever«, som blev 
interviewet i bladet i 1980, nr. 1. 
Foruden Claus fra Hovedbanegård 
og Lone fra Brøndby Nord er det 
Niels Kristensen fra Hvidovre Torv, 
Steen Knudsen fra Lyngby Storcen
ter, Connie Kire fra Aalborg og 
Anne Dorthe Kristiansen fra Grind
sted.

Tommy Kristensen med de 6, da de lige var begyndt 
som elever i 1980.
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Udviklingssamtalen hjalp
Connie har haft en udviklings

samtale med souschefen. - Jeg 
havde selv bedt om den, for jeg 
havde siddet ved det samme i 8 må
neder og i al den tid kun kørt udlig
ning og lavet lønninger. Først ville 
han ikke rigtig tro det, men vi talte 
os da frem til, at jeg skulle ud i en 
mindre afdeling. Der gik ganske vist 
nogle måneder, før det blev til no
get, men det at jeg fik beklaget mig 
over at have siddet så længe ved det 
samme arbejde, gjorde, at jeg kom 
af med mine agressioner - og jeg fik 
mit ønske opfyldt, nu er jeg blevet 
(lyttet til en lille afdeling.

Tommy Kristensen/Vor Bank, 
spørger: - Har I andre været til ud
viklingssamtaler?

- Jeg har, beretter Steen Knud
sen. Det var efter få måneders elev
tid. Jeg syntes ærlig talt ikke rigtig, 
det gav noget.

- Jeg har også, siger Claus, men 
når man i en mindre afdeling går og 
snakker med dem til daglig, sker der 
jo ikke noget nyt ved en udviklings
samtale.

Niels har ikke haft en speciel ud
viklingssamtale, - men jeg har sup
pleret op efterhånden med min chef 
efter rokeringsplanen - jeg bliver 
udviklet udmærket, siger han med et 
smil.

- Det er jo ikke alle, der kan have 
en rokeringsplan, siger Lone, hos os 
erderkun kassenogså»bagved«.

Niels: - Derfor kan man da godt 
rokere, rent fagligt!

Lone har heller ikke haft en 
egentlig udvikingssamtale: - Men vi 
er kun 5 i afdelingen, så bare man 
siger til, hører de det allesammen, 
løvrigt har der været en fra Persona
le-Afdelingen, Ejda Møller-Ras- 
mussen, og snakke med mig.

Anne Dorthe fra Grindsted siger: 
- Det er helt sikkert, at jeg lærer no
get. Jeg har været i Veksler, i Eks
peditionen og nu er jeg i Kassen. Jeg 
får lov til at snakke med kunderne, 
f.eks. om Familiekonto, og får lov til 
at køre det helt selv, og de andre 
skal nok vise mig, hvordan jeg skal 
gøre tingene. Det er udmærket.

Til almindelig eftertanke
Tommy spørger, hvordan det går 

med udfyldning og anvendelse af 
uddannelsesskemaet og uddannel
sesplanen, som findes i bankens 
hæfte: »Elevorientering 1980«.

Det viser sig, at kun for 1 - een - 
af de 6 elever er bankens intensioner 
fulgt på dette punkt: Niels har sin 
uddannelsesplan, den ligger i hans 
elevhæfte, og den følges op. Lone, 
Steen og Anne Dorte hævder alle, at 
skønt de ikke har en plan, er de selv 
fuldt opmærksomme på, hvad de 
mangler, og Claus mener ikke, det 
kan lade sig gøre med en egentlig 
plan i en lille, ret specialiceret afde
ling som hans, men han har lige væ
ret i Personale-Afdelingen for at få 
fastlagt slagets videre gang gennem 
snarlig forflyttelse. Connie havde 
imidlertid ved sin udviklingssamtale 
haft støtte i at kunne pege på ske
maet, - jeg havde sat kryds ved alle 
de mange ting, jeg manglede, siger 
hun.

Op til eleven selv
Tommy: - Hvad er det mest over

raskende, I har oplevet, efter at I er 
kommet ud i banken?

Lone: - Jeg er mest overrasket 
over, hvor selvstændigt man arbej
der, og at det er op til en selv, om 
man kommer til at lære noget.

Connie vil ikke rigtigt give Lone 
ret: - Det overraskende har været, 



hvor jeg har måttet kæmpe for at fa 
lov at lære, det har været meget, 
meget svært.

Niels: - Noget af det mest interes
sante er at skulle prioritere selv. 
Man får en masse i hovedet, og så 
skal man finde ud af, i hvilken ræk
kefølge man vil løse det, hvordan 
man skal organisere sit arbejde. At 
det så ikke altid lykkes, det lærer 
man jo af.

Kurset lovede for meget
Steen: - Jeg fik det indtryk på In

troduktionskurset, at det var lagt 
sådan op, at de andre medarbejdere 
var med på, at man skulle igennem 
denne her elevturnus, men man skal 
da selv skubbe på - det mest overras
kende for mig har været, at det var 
malet meget rosenrødt på kurset i 
forhold til virkeligheden ude i afde
lingerne.

Connie: - Ja, det synes jeg også; 
jeg havde forventet meget mere af 
uddannelsen efter at have været på 
det indledende elevkursus.

Lone: - Jeg vil gerne sige, at jeg 
er meget positiv. Ganske vist skal jeg 
selv finde ud af, at nu vil jeg lære 
det og det, men jeg har virkelig lært 
meget, jeg er enormt glad for at 
være, hvor jeg er.

Claus: - Det mest overraskende 
for mig har været den personalesi
tuation, som banken kører rundt i - 
vi har konstant problemer med at få 
mandskab. Personlig mærker jeg det 
ved, at der ikke er tid nok til f.eks. 
at jeg kan blive sat ind i visse ting.

Måske en idé
Connie: - Det føles nok som en 

belastning at skulle tage sig af ele
verne. Og når man ved, at de andre 
er kede af at blive afbrudt, eller ikke 
har tid, tør man ikke spørge. Spør
ger man, bliver der tit svaret: - »Det 
kan du se i forretningsordenen«, 
men det er jo ikke altid, man kan 
finde, hvad man skal bruge i den, og 
hvis man står med en kunde, tager 
det alt for lang tid.

Niels: - Jeg spørger i hvert fald, 
når jeg er i tvivl. Jeg synes ikke, der 
er nogen, der er særlig irritable, men 
måske ville det være en fordel, hvis 
eleven havde en bestemt person i af
delingen at holde sig til.

Lone: - Ja, det ville være godt, 
hvis der var en, gerne en assistent, 
om hvem eleven kunne sige: Han el

ler hun er interesseret i min situa
tion, - en, som vidste, hvad de for
skellige elever havde lært.

Vil lære kundebetjening
Tommy: - Hvor mange basiskur

ser har 1 været på?
Lone har været på 6 og Connie 

slet ikke på nogen, de andre har væ
ret på 3-4 stykker hver, men, siger 
Niels, et par af dem på forkert tids
punkt, for jeg blev ikke bagefter sat 
til det, jeg havde siddet og lært.

Steen: - Man burde sidde en uge i 

Og her er de igen, fr.v. Connie Kire, Claus Rasmussen, Niels Kristensen, Anne Dorthe Kristiansen, Lone 
Haubro og Steen Knudsen, samlet for at fortælle os om deres erfaringer og synspunkter ved indgangen til 
2. elevår.

faget, før man kom på kurset. Ellers 
har man ikke noget at hæfte det på 
og får ikke nok ud af det. løvrigt sy
nes jeg, vi mangler et kundebetje
ningskursus.

- Det savner jeg også, siger Con
nie, jeg føler mig usikker, og det er 
ikke rart, når en af de andre skal 
sige til kunden: Det må De und
skylde, men hun er lige begyndt her.

Tommy: - Nu begynder I faktisk 
at stille krav om kurser, der ligger 
over elev-niveauet.

Steen indvender: - Det er hele ti
den os, der skal. Vi føler, nu må du 
hellere lette dig - de andre sidder og 
kigger - og et øjeblik efter skal man 
ned og hente en af dem, fordi man 
ikke lige har de ord i sin magt, som 
skal til.

Niels: - Jeg er glad for, at der har 

været tid til, at jeg har kunnet stå 
ved skranken og lytte, før jeg selv 
skulle ud i det - det er noget af det 
mest interessante.

Konklusionen efter 1. år
Der blev talt om meget mere - 

»skal eleven altid lave the til de an
dre« - »man må kunne tale om det« 
- »vi kan tale lige ud af posen om 
alt hos os« - »jeg bliver hørt på lige 
fod med de andre« - »stemningen 
hos os kan godt køre op i en spids 
fordi personalesituationen er så pres

set; hvis banken ville ofre mere per
sonale, ville man blive mere inspire
ret til at vejlede og sælge til kun
derne«.

Vor Bank kan ikke få det hele 
med, men vi kan konstatere, at det 
varen ganske velfornøjet flok.

Connie var nok lidt skullet, synes 
ikke hun har lært nok, men tror på, 
at det nok skal blive bedre. Claus 
ville nok vælge bank igen, selv om 
han er lidt utilfreds med elevsitua
tionen, synes at meget ved elevud
dannelsen skulle laves om og bringes 
i fastere rammer. Anne Dorthe, 
Steen og Niels er tilfredse, banken 
indeholder en masse muligheder, og 
som samfundet er i dag, er det godt 
at have et arbejde, og Lone slutter 
af med et: - Mit valg var det helt 
rigtige! CP
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ET STEDBARN
på vej til 

anerkendelseLAGERSTYRING
Af planlægger
Bente Anna Pedersen, 
Organisations-Afdelingen.

Uebiteringsoversigt, lagerstyrings
kort, bestillingstermin. Nogle med
arbejdere siger disse ord måske ikke 
ret meget, hos andre fremkalder de 
utvivlsomt irritation. Der er dog nog
le, for hvem ordene er lig med et 
godt værktøj til styring af enheder
nes blanket- og kontorartikellager.

Til denne gruppe hører Varde Fi
lialen, der i en indkøringsperiode 
sammen med andre jydske enheder 
udnyttede det materiale, som Han
dels-Afdelingen leverede i forbin
delse med lagerdimensioneringen. 
Heri indgår debiteringsoversigten og 
lagerstyringskortene, som danner 
grundlag for genbestilling af blan
ketter og kontorartikler i enhedernes 
bestillingsterminer.
Assistent Karin Johansen kalder program »Varekar
totek« frem på skærmen for lagerstyringsgruppens 
leder, Bent Christensen.
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1 den nævnte indkøringsperiode har 
blandt andet Varde Filialen haft be
søg af Handels-Afdelingens medar
bejdere, Bent Christensen og Erik 
Andersen. Sammen med assistent 
Anne Grethe Juelsen fra filialen 
gennemgik de varelageret for:

at udregne et gennemsnitligt må
neds- (stødlager) - og kvartalsfor
brug, resultatet kunne herefter over
føres til lagerstyringskortet,

at finde frem til overskydende va
remængde af den enkelte vare samt 
den værdi heraf, som enheden se
nere skulle krediteres for,

al oplyse om, hvilke varer der var 
udgået som følge af systemændring, 
°g

at oplyse om, hvilke varer der 
manglede, og som på et senere tids
punkt ville give anledning til at 
fremsende »Hasterekvisitioner« til 
Handels-Afdelingen.

Efter den nævnte gennemgang er 
der konstateret et væsentligt fald i 
varemængden og som følge heraf en 
mindre værdi af varer bundet på la
geret. Det er nemlig således, at en
hedernes indkøb betragtes af Han
dels-Afdelingen som forbrug, hvor
for minimumslageret, svarende til 
ca. 12 ugers forbrug, fastsættes her
efter. Altså enhedernes aftræk påvir
ker totalværdien på Centrallageret.

Vor Bank har i denne forbindelse 
talt med Bent Christensen, Handels- 
Afdelingens Lagerstyringsgruppe, 
om arbejdet i gruppen samt om, 
hvilket resultat, der er opnået ved 
lagerdimensioneringen.

VB: - Hvad står lagerstyrings
gruppen for?

BC: - Vi forestår kommunikatio
nen mellem enhedernes lagre og 
Centrallageret, og vi drager omsorg 
for, at det bestilte materiale leveres i 

enhedernes terminer, samt at samt
lige kartoteker i Handels-Afdelin
gens Indkøbs- og Produktionsgrup
per er ajourførte.

VB: Hvordan holder I styr på det, 
og hvor mange er I i gruppen?

BC: - For at besvare det sidste 
spørgsmål først kan jeg nævne, at 
der i Lagerstyringsgruppen i Ejby er 
1 deltids- og 3 heltids-medarbejdere. 
På Centrallageret i Glostrup er der 
8 ansatte. Vi modtager daglig ind
beretninger fra Indkøbs-og Produk
tionsgrupperne til kartotekerne, lige
ledes modtager vi meddelelse om 
tilgangen til Centrallageret. Disse 
oplysninger indberettes i Handels- 
Afdelingens interne EDB-anlæg, 
NCR 8400, hvor samtlige vare
numre med de til hvert varenummer 
relevante oplysninger, fra pris, gæl
dende trykår, lagersaldo, forbrug i 
år til dato m.v. er oprettet. Herud
over er enhedernes bestillingstermi
ner også indarbejdet.

VB: Hvorfor har man bestillings
terminerne?

BC: - Af flere grunde, men pri
mært af hensyn til Handels-Afdelin
gens indkøbsrytme og fremtagning 
af materialet på Centrallageret samt 
ikke mindst fragtomkostningerne. 
De skal nemlig holdes på et rimeligt 
niveau, og det er betydeligt billigere 
at sende en stor portion med fragt
mand end at ekspedere mange små 
pakker med post.

VB: Hvornår undgår vi, at der er 
problemer med leveringen?

BC: - Nu tænkes der jo nok på- 
restordre, hvilket er et begreb, som 
vi også er meget kede af, ikke blot 
for enhedernes skyld, men sandelig 
også for vores egen. Der kan være 
mange grunde, men lad mig nævne, 
at den bestilte vare af en eller anden 
grund forsinkes fra leverandøren, el
ler at en blanket på grund af system
ændring er under ombygning. Ved 
en bedre lagerstyring i enhedsnettet 
vil aftrækket blive mere ensartet og 
ikke, som jeg ofte har set, blot en 
flytning af varen fra Centrallageret 
til enhedernes lagre. Det er her, at 
betydningen af lagerstyringskortet 
kan ses.

VB: Ja, men materielforvalteren i 
enheden skal kende varen og for
bruget. Er det så ligetil, at forvalte
ren efter at have læst denne artikel 
går på lageret, ruller ærmerne op og 
siger: Nu skal vi have lagerstyring.



BC: - Bortset fra få undtagelser 
kan det lade sig gøre. Vi udsender 
hvert kvartal en debiteringsoversigt, 
hvor samtlige oplysninger om den 
enkelte enheds forbrug fremgår. Der 
kommer selvfølgelig nye blanketter 
afog til, men det viser sig, at efter 2- 
3 bestillinger samt brug af lagerkor
tet falder det hurtigt på plads, 
løvrigt er det samme princip, vi 
bruger her i Handels-Afdelingen og 
på Centrallageret, blot i større måle
stok, idet vi jo skal betjene alle 
bankens 391 enhedslagre.

VB: Kan debiteringsoversigten 
benyttes på anden måde?

BC: - Oplysningerne på debite
ringsoversigten sammenholdes med 
fremtagningslisten for kontrol. Men 
lad mig kort fortælle om bestillings
forløbet:

Når rekvisitionen er udfyldt i en
heden, arkiveres der en kopi her. 
Herefter indsendes rekvisitionen til 

Bent Christensen og lagerchef Leif Jørgensen tager et overblik over Centrallagerets hylder, som skal be
tjene bankens 391 enhedslagre.

Assistent Anne Grethe Juelsen. Varde, konstaterer, at filialens beholdninger har kunnet reduceres væsent
ligt. efter at lagerdimensioneringssystemet er taget । brug

Bent Christensen holder uge-møde med personalet 
på Centrallageret i Glostrup: Leif Jørgensen. Bjarne 
Jensen, Karl Højlund. Karl Thomsen, Inger Thorlak- 
sen, Ib Jørgensen. Arre Arsbjerg og Valter Petersen.
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Lagerstyringsgruppen, hvor vare
nummer og antal indtastes i EDB- 
anlægget. I enhedens termin udskri
ves automatisk fremtagningslisten, 
som herefter sendes til Centrallage
ret, der fremtager de bestilte varer. 
Efter fremtagningen sendes materia
let med kopien af fremtagningslisten 
til enheden. Materielforvalteren kan 
så foretage den fornødne kontrol af 
leverancen ved at sammenholde ko
pien af rekvisitionen med fremtag
ningslisten.

VB: Hvor meget materiale bear
bejdede lagerstyringsgruppen i 
1980?

BC: - Lad mig illustrere det ved 
at fortælle om Centrallageret, og om 
hvor meget der via lagerstyrings
gruppen er ekspederet. Det kan 
måske bedre give et billede af for
holdene:

Centrallageret er på 1600 m2 med 
980 pallepladser og 260 hyldemeter 

med ca. 2500 lagerførte varenumre 
til en værdi af omkring 10 millioner 
kroner.

Der ekspederes ca. 170.000 bestil
linger om året, hvilket giver ca. 145 
tons til afsendelse. Transport og 
porto beløb sig i 1980 til over 
600.000 kr. Hertil kommer så den 
interne transport via Fordelings 
Centralen. For god ordens skyld skal 
jeg nævne, at tilgangen af varer til 
Centrallageret svarer til aftrækket, 
så alt ialt er det en ganske net gen
nemstrømning.

VB: Er I tilfredse med lagersty
ringssystemet, som det fungerer nu.

BC: - Ja, men der vil altid 
komme nye ideer til. Og indkør
ingsperioden har jo som tidligere 
sagt givet faldende omkostninger, li
gesom det har vist sig at være en let
telse for de enheder, der benytter sig 
af vort system. Det videre arbejde 
med et automatisk genbestillingssy
stem, som har været på tale, er der
for stillet lidt i bero.

VB: Det er et stort område, og vi 
kunne udfylde flere sider endnu, 
men til sidst: hvordan lår I samtlige 
enheder med?

BC: - I marts måned begynder vi 
på en møderække, hvor en/ to med
arbejdere fra hver enhed vil blive 
orienteret om lagerstyringssystemet 
og gjort fortrolige med de forskellige 
journaler m.v. Desuden vil vi på 
disse møder prøve at skabe en større 
forståelse for nødvendigheden af, at 
dette system kommer til at fungere i 
hele banken.



Banken rundt

I Haderslev Filialen ses fra venstre 
souschefen H. C. Nielsen, modelskibs- 
byggeren Uwe Bennecke og filialdirek
tør Mads Mahler,

Fine modelskibe 
i banken
Både Ordrup og Haderslev 
har i de forløbne måneder 
haft fornøjelsen at kunne 
udstille nogle smukt ud
førte skibsmodeller, som er 
blevet almindeligt beun
dret.
I Haderslev Filialen omfat
tede udstillingen 12-14 
skibe, bl.a. skoleskibet 
Danmark, Kongeskibet, et 

stort fransk sejlskib, et par 
slæbebåde og tre fjernsty
rede modeller, som meste
ren for dem alle, Uwe Ben
necke, om sommeren søsæt
ter på Haderslev Dam.
Ordrup Afdeling viste i 
sine vinduer fire sejlskibe 
for fulde sejl, hvoriblandt 
en stor sejldygtig model af 
skoleskibet Georg Stage - 
et smukt eksempel på en 

ædel fuldrigger. Skibene 
var lånt af Sander Dich, 
Lyngby, der gennem 
mange år har haft model
byggeri som hobby og som 
har en samling på over 30 
modeller, alle selvgjorte.
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Vicedirektør Dyhr byder velkommen til 
seminar på Stavrby Skov. Ved hans 
side fra Remburs-Afdelingen prokurist 
Henning Christensen, kontorchef 
Frede Hemmingsen og kontorchef 
Johs Andersen.

Kundeseminarer
Udlandsområdet har i lø
bet af vinteren gennemført 
5 Rembursseminarer for 
medarbejdere fra en række 
kunder. 2 af seminarerne 
blev afviklet på Uglemose 
og de øvrige 3 på Stavrby 
Skov.
Under seminaret, der varer 
hele dagen, gennemgår 
prokurist Henning Chris
tensen de internationale 
rembursregler, herunder de 
forskellige rembursformer, 
ligesom han gennem ek
sempler gør rede for en 
lang række tilfælde, hvor 
banken har erfaring for, at 
der sker misforståelser. 
Kontorchef Frede Hem

mingsen forestår gennem
gangen af fejlbehæftede 
dokumentsæt, som til un
dervisningsbrug er fremstil
let af Remburs-Afdelingen, 
efter at disse har været gen
stand for kontrol og drøf
telse i de tre grupper, hvori 
holdet inddeles efter de 
indledende indlæg. Alle tre 
medarbejdere fra Rem
burs-Afdelingen er til slut i 
ilden med besvarelser af 
spørgsmål fra deltagerne.
Efter et af seminarerne på 
Stavrby Skov fortsatte vo
re rembursspecialister di
rekte til Struer, hvor et til
svarende seminar blev afvik
let i B&O’s Uddannelses- 
Afdelingfor 16afvirksomhe- 
dens eksport-medarbejdere.
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Banken randt

Borgmesterens 
jubilæumskjole
I indlånskampagnens slut
spurt havde Aabenraa Fi
lialen en morsom måde at 
henlede publikums op
mærksomhed på børneop- 
sparingen.
I et hjørne af ekspeditions
lokalet sås en nydelig lille 
scene med moder og to 
småbørn, hvor moderen 
har betrygget den spæde 
med en børneopsparing.
Den lilies vugge, der var 
fra ca. 1830 og lånt fra Aa
benraa Museum, var af lo
kalhistorisk interesse, idet 
den stammede fra en af eg

nens gårde. Og det samme 
gjaldt den kjole, moderen 
havde på.
Kjolen var syet efter en 
model af »Kolstrupkjolen«, 
som findes i samlingen på 
Jacob Michelsens gård - 
syet til husets frue ca. 1865 
af hjemmevævet stof - stri
bet og lyngfarvet. Lokalhi
storisk, men også aktuel, 
idet kopien er identisk med 
den kjole, som byens 
borgmester - medlem af fi
lialens tilsynsråd - Camma 
Larsen-Ledet for egen reg
ning lod fremstille og bar 
ved rådhusjubilæet forny
lig-

Fra vort foredragspanel ses fr.v. underdirektør P. Bisgaard, og kontorchef S. Møller Nielsen, Handelsbanken, 
samt underdirektør Dagfinn Sundal, Den norske Creditbank og kontorchef Gdran Fjelkner, Svenska Han
delsbanken.

Ser på europæiske 
investeringsobjekter
Handelsbanken afholdt 12. 
og 13. februar på Uglemose 
et seminar for amerikanske 
institutionelle investorer. 
De 12 deltagere var højt
stående medarbejdere fra 
en række amerikanske for
sikringsselskaber, pensions
fonde, banker og veksele
rerfirmaer. Besøget i Han
delsbanken var sidste punkt 
på en europatur, hvor man 
desuden var i Østrig, 
Schweiz og Tyskland. Tu
ren blev arrangeret af et 
amerikansk vekselerer fir
ma, og baggrunden var, 
at større amerikanske inve

storer i stigende omfang er 
begyndt at interessere sig 
for investeringer udenfor 
USA.
I Handelsbanken fik gæ
sterne en orientering om 
den danske økonomiske og 
politiske situation, energi
problematikken samt obli
gations- og aktiemarkedet. 
Herudover havde Den nor
ske Creditbank og Svenska 
Handelsbanken indlæg om 
forholdene i henholdsvis 
Norge og Sverige. Endelig 
var der indlæg af direktør 
Anne Marie Nielsen, Nor
disk Gjenforsikring, og di
rektør Kåre B. Dullum, 
Novo Industri.

Anne Edel Boisen (t.v.) og Gurli Detlefsen, Aabenraa Filialen, ved mor-barn udstil
lingen med borgmester Camma Larsen-Ledets kjole.
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Sport i Skive
Ved det årlige åbningsløb 
på Skive travbane i januar 
overrakte filialdirektør Ove 
Stefansen vinderen Han
delsbankens ærespokal.

Hvor mange fisk 
i akvariet?
Herning Filialen/jv fortæl
ler: Filialen deltog nogle 
uger før jul i en julemesse i 
Kongreshallen med 42 de
tailhandlere. I de to udstil
lingsdage blev messen be
søgt af henved 6.500 gæster. 
Bankens stand havde megen 
kontakt med gæsterne og 
stor efterspørgsel efter spare- 
elefanter, balloner m.m. 
Desuden havde vi lånt et 
akvarium med 27 livlige 
fisk, og de besøgende blev 
indbudt til at gætte/tælle 
fiskene. Blandt de rigtige 
løsninger blev der trukket 
lod om 3 præmier. Lodtræk
ningen blev foretaget af 
børnehaven Asylet, da den
ne var i filialen for at pynte 
årets juletræ - en nu 5 år 
gammel tradition.



Strik-udstillingen i Vejle spændte over vidt forskellige ting, strikkeredskaber, fint 
forarbejdede modeller som enklere ting som jyske stunthoser, og en model af 20 kr. 
sedlens fru Tutein.

Strikningen fortæller
Vejle Filialen udstillede i 
januar gamle strikkered
skaber, gamle strikkede 
tekstiler samt nyere strik 
fra liere lande i de nedar
vede mønstre og rekon
strueret efter »glemte« me
toder.
Udstillingen var stillet til 
disposition af Ann Møller 
Nielsen, Fredericia, som 
oprindelig er uddannet som 
kunsthåndværker i beklæd

ning, syning og tekstilde
sign, og som gennem mange 
år har været ivrig strikke
fornyer til sin familie på 6. 
For nogle år siden fik hun 
lyst til at forske i det spæn
dende emne. »Jeg fandt ud 
af, at der manglede så 
mange eksempler på strik
kekunsten, så jeg selv gik i 
gang med at lave kopier ef
ter de gamle opskrifter«, 
fortæller hun.
Strikningens historie går

Nederst fru Ann Møller Nielsen ved 
bankens udstillingsmontre.

helt tilbage til Arabien 
omkring Kristi fødsel, men 
i Danmark kom man først 
efter det i 1600-tallet. Of
test er kun den finere strik
ning bevaret, og derfor går 
fru Møller Nielsen på jagt 
efter billeder af klædninger 
fra gammel tid, hun strik
ker bl.a. sine modeller efter 
malerier. Med rette fik ud
stillingen i Vejle titlen 
»Strikning fortæller kultur
historie«.

Smedede 
mens jernet var varmt
Vejle Filialen havde i tiden 
før aflevering af selvangi
velserne opstillet en voks
mannequin i nyeste herre
mode ved skranken. Et skilt 
på hans ryg forkyndte: 
Forstyr mig ikke. Jeg står 
og ærgrer mig over, at jeg 
ikke oprettede en selvpen-

Vejles souschef, Preben Hilt, parat til 
uddybning af emnet.

sioneringskonto inden 31. 
12.1980. Men jeg gør det 
nu med fradragsret for 
1981!
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Det blev det helt store rykind i Kalund
borg, hvor alle blev trakteret med 
æbleskiver og saftevand.

Ville ikke
med forældrene hjem
300 festlige tegninger var 
det synlige resultat af 
Odense Filialens »børne
parkering« 21. december 
kl. 14-20. Tegningerne 
blev straks samme dag op
sat i filialens vindue ud 
mod gågaden. Preben Lar
sen beretter, at filialen 
havde 15 mennesker til at 
tage sig af ca. 125 børn, der 
befandt sig så vel, at mange 
forældre måtte gå med 
uforrettet sag, når de kom 
for at hente deres børn.
Også fra filialerne i Kol
ding og Kalundborg har 
Vor Bank laet billeder af 
vellykkede julearrangemen
ter for børnene, mens for
ældrene var på indkøb.

Øverst den morsomme ophængning i Odense, og her et par billeder 
fra Kolding, hvor børnene arbejdede under mottoet: »Min egen teg
ning«.

Fredag før jul
I forbindelse med indlån
skampagnen havde Bud- 
dinge Afdeling allieret sig 
med en lidt særpræget ju
lemand, Vagn Mansing, 
der med sine talende pape
gøjer gjorde stor lykke hos 
kunderne. Banken bød på 
et mindre traktement, og 
det var ikke bare papegø
jerne, der talte, snakken gik 
ivrigt over skranken om 
vore forskellige produkter. 
Tilstrømningen var stor, da 
afdelingen på forhånd 
havde annonceret papegø- 
je-show’et.
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Mere 
decemberaktivitet
Der blev i kampagnetiden i 
slutningen al året slået 
mangt et slag for at orien
tere pensionister om, hvad 
de kan bruge banken til. Vi 
bringer et billede fra Vej- 
gaard Afdeling, Aalborg, 
som i december afholdt 
møde i Vejgård-Hallen 
med deltagelse af 75 pen
sionister. Bestyrer Finn Sø
rensen orienterede om vor 
Pensionist-Service, og mø
det sluttede med forevis
ning af filmen »Der var en
gang - og endnu«.

Formanden for den lokale pensionistforening, fru Anna Elsberg, 
taler i Vejgaard Afdeling med bestyrer Finn Sørensen.



Banken rundt

De kongelige balletdanseres Bournon- 
ville-optrin bliver forklaret af gruppens 
ordfører Dinna Bjørn.Det gamle hofteater var fyldt til sidste 

plads ved den instruktive og smukke 
balletaften.

To gode aftener
Musikforeningen havde 
fulde huse til vintersæso
nens to arrangementer - 
Kammermusik på Ugle
mose den 14. januar og 
Ballet på Hofteatret den 
25. januar.
Havestuen på Uglemose 
med levende lys og blom
ster var det rette interiør 
for kammermusik spillet af 
Michala-trioen bestående 
af Michala Petri, fløjte, 
broderen David, cello, og 
moderen Hanne Petri, 
cembalo.
Michala Petri, der bl.a. har 
indspillet grammofonpla
der med English Chamber 
Orchestra, spillede her 
værker af Vivaldi, Tele
mann, Bach, Holmboe og 
Heberle, og lønnedes med 
stort bifald.
Balletaftenen på Hoftea
tret, som var arrangeret 
som et led i samarbejdet 
med Nationabankens 
Kunstforening, var viet 
August Bournonville.

En gruppe kongelige bal
letdansere med Dinna 
Bjørn i spidsen demonstre
rede og forklarede Bour- 
nonville-stilen med uddrag 
fra de berømte pas de 
deux’er.
Så fulgte en afdeling med 
kendte danse udført af 
Dinna Bjørn, Frank Ander
sen, Bjarne Hecht, Niels 
Kehlet, Eva Kloborg og 
Lise Stripp, bl.a. pas de 
trois cousines, jockeydans 
og polka militaire.
Forestillingen sluttede fest
ligt med uddrag fra pas de 
six’en og tarantellen af 
»Napoli«.
Bagefter var der lejlighed 
til at se museet med mor
somme minder om de store 
teaterkunstnere.
Musikforeningen har pla
ner om en jazz-aften i april 
og den traditionelle som
merfest omkring Sankt 
Hans, måske med en lille 
cabaret.
Om indmeldelse: Se Intern 
telefonbog.

Ved rundgangen i teatermuseet: Annette Bjarndal, Remburs, med Christina, der 
nikker genkendende ved en gammel model af pantomimeteatret.
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PERSONALIA

Bankbetjent Heinrich Hartkopf
Den 12. december 1980 afgik bankbetjent Hein
rich Hartkopf ved døden, 63 år gammel.

Heinrich Hartkopf ansattes i banken i 1978, 
men på trods af hans korte virke i banken lærte 
vi ham at kende som en samvittighedsfuld og 
god kollega. Som gammel »Klosterbo« havde 
Hartkopf et stort lokalkendskab, og hans gode 
humør vil vi savne meget.

Æret være hans minde. O.I.

Pens, bestyrer Torkild Emil Jensen
Som en af dem, der i en årrække har arbejdet 
sammen med Emil Jensen, var det for mig ve
modigt at erfare, at han ikke er mere. Emil Jen
sen døde den 23. december 1980 i en alder af 
77 år.

Ved ansættelsen i Handelsbanken i 1920 
kom Emil Jensen til Hovedsædet, hvorefter han 
i 1925-39 gjorde tjeneste i Nørrebro Afdeling. 
Efter et år i Lyngby Afdeling, udnævntes han i 
1 940 til souschef i Nørrebro St. Afdeling og var 
fra 1963 til pensioneringen bestyrer af denne 
afdeling.

Emil Jensen var ugift, og for ham var arbej
det i banken en særlig stor del af tilværelsen. I 
banken lagde han al sin arbejdskraft, indtil han 
på grund af sygdom målte gå på pension i 
1966.

Jeg vil mindes Emil Jensen som den gode 
chef, der var levende interesseret i sine med
arbejderes ve og vel.

Han forlangte meget af sit personale, men 
mest af sig selv.

Æret være hans minde. H.F,

Pens, kontorchef Georg Bukhave
Meddelelsen om, at kontorchef Georg Bukhave 
var afgået ved døden den 5. januar, kom som et 
chock for mig.

Jeg har arbejdet sammen med Bukhave så at 
sige i hele den periode, jeg har været i banken, 
i hovedkassen Holmens Kanal 2.

Georg Bukhave blev ansat i banken i 1915, 
han pensioneredes i 1965 og var ved sin død 
82 år gammel.

Bukhave var et menneske, man sluttede sig 
til og satte pris på. Man kunne altid få gode råd 
og støtte hos ham, noget der skaber et godt ar
bejdsforhold.

Bukhave var ligeledes udstyret med et glim
rende humør - havde stor sans for det humo
ristiske og fornøjelige.

Udadtil var Bukhave meget afholdt - hurtig 
og præcis - noget, som kunder sætter pris på. 
Det betød noget, når der stod både 20 og 30 
kunder og ventede. Masser af millioner har 
Bukhave udleveret over skranken.

Han var meget dygtig til flere sprog, og kun
derne vidste, at når Bukhave råbte til sine kol
legaer - Presto - Presto - så var det en af de 
store dage ved kassen.

Når man nu er holdt op i banken, er det dej
ligt at mindes, at man har haft et menneske 
som Georg Bukhave at arbejde sammen med, 
en første klasses bankmand og en god »kollega- 
ven«, gennem 46 år. H.M.

Pens, kontorchef Peter Brøsted
Den 7. januar afgik tidligere kontorchef Peter 
Brøsted ved døden kort tid før sin 90 års fød
selsdag.

Brøsted var i sine helt unge år ansat i en 
bank i Canada. Han kom til Handelsbanken i 
1919. Han blev tilknyttet revisionen i 1927 og 
kom til filialen i Viborg i 1936. Her var han kon
torchef i 22 år indtil sin pensionering i 1958.

Han var meget krævende i forholdet til filia
lens ansatte, men gik selv i spidsen og var ban
ken en god og trofast medarbejder. Vennekred
sen var meget betydelig, og gæstfriheden var 
stor i hjemmet ved Viborg-søerne.

Brøsted deltog aktivt i byens foreningsliv, 
han gjorde således en stor indsats for byens tu- 
ristarbejde. Han var i mange år kasserer for for
eningen og forestod også i nogle år turistchef
opgaver. Han modtog foreningens særlige hæ
derstegn i guld og var æresmedlem.

Dansk Arbejdes Viborg Afdeling nød også 
godt af Brøsteds arbejdskraft, og han blev også 
æresmedlem i Dansk Arbejde. Det skal også 
nævnes, at Brøsted udøvede en betydelig ind
sats i luftmeldetjenesten.

Brøsted var i de senere år bosat i Hillerød.
T.S.

Rengøringsassistent Lilly Clausen
Rengøringsassistent fru Lilly Clausen, Slagelse 
Filialen, døde den 13. januar 1981 - 68 år 
gammel.

Man kunne således have forventet, at Lilly 
Clausen havde været pensionist, men det var 
bare ikke fru Clausen. Hun holdt af sit arbejde 
og samværet med sine kolleger, selv under 
sygdommen fortsatte hun, indtil den tvang 
hende fra arbejdet.

Lilly Clausen var ansat i banken i 12 år og vil 
blive savnet her af både bankens personale og 
af sine kolleger. H.J.

Adm. direktør Peter Petersen
Medlem af bankens repræsentantskab, adm. 
direktør i Texaco A/S, Peter Petersen, døde 
den 26. januar, 61 år gammel.

Peter Petersen blev indvalgt i Handelsbankens 
repræsentantskab i 1975.

Assistent Anna-Lise Borup Petersen
Den 2. februar afgik Anna-Lise Borup Petersen 
ved døden, 62 år gammel, efter længere tids 
svigtende helbred.

Anna-Lise Borup blev ansat i banken i 1967 
og havde fra ansættelsesdagen til sin fratræ- 
den i 1 980 sit virke i Remburs-Afdelingen, hvor 
hun udførte et godt og fortjenstfuldt arbejde, al
tid omhyggelig og villig til at tage fat.

Efter sin fratræden glædede frøken Borup os 
jævnligt med sine besøg i afdelingen. Omend vi 
kunne se, at helbreddet efterhånden blev dårli
gere, var det uventet for os at modtage den tri
ste meddelelse om hendes bortgang.

Æret være hendes minde. J.A.

Pens, prokurist Eigil Andersen
Den 4. februar afgik tidligere prokurist Eigil 
Andersen, Afregnings-Afdelingen, ved døden i 
en alder af 77 år.

Eigil Andersen blev ansat i banken i 1920 og 
gjorde tjeneste i Hovedsædet, Revisionen, indtil 
1926, i Inkasso 1926-29, i Kassen 1929-36 og 
fra 1936 til pensioneringen 1975 i Clearingen- 
/Afregnings-Afdelingen. Herefter fortsatte han 
sit virke i Hovedsædet yderligere en årrække.

Eigil Andersen blev gennem sit mangeårige 
arbejde især i den daværende ABC-Afdeling og 
senere i Afregning Indland kendt af mange af 
bankens medarbejdere som - ikke alene en flit
tig og ærekær medarbejder - men også en 
medarbejder, der altid havde et venligt ord til
overs - ikke mindst for de unge medarbejdere.

Vi er mange, der vil bevare mindet om Eigil 
Andersen. J.E.
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Jubilæer

11. april 1981 
kontorchef 
Vagn M. Beider 
Revisions-Afdel ingen

40

15. maj 1981 
bankbetjent 
Tonny Andy Petersen 
Fordelingscentralen
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STUDIEOPHOLD I UDLANDET
Fuldmægtig Carsten Brinch Nilsson, Tarup Center 
5/1-27/2 CHI, Luxembourg

Fuldmægtig John Neel, Associerede Banker 
5/1-27/2 Barclays Bank International Ltd., London 
2/3-5/7 Nordic Bank, London

Assistent Ingegerd Bender, Hovedbanegård 
12/1 -11/4 Eurocentre,'Koln

Assistent Hanne Hansen, Oplysnings-Afdeling 
12/1 -11/4 Eurocentre, Paris

Assistent Aase Salkert, Remburs
12/1-11/4 Eurocentre, Koln
13/4-12/6 Commerzbank, Hamburg

Prokurist Mogens Sønderup 
19/1-30/1 English Today, London 
2/2-6/2 Nordic Bank, London

Prokurist John Kissow Petersen, Kreditområdet 
25/1-6/2 Nordic Bank, London

Assistent Birte Østerlund, Remburs 
2/2-24/4 Anglo-Continental, London 
27/4-26/6 Bank of Ireland, Dublin

Fuldmægtig Svend Snerle, Kreditområdet 
9/2-20/2 Nordic Bank, London

26. marts 1981 
Yrsa Christensen 
Afregnings- 
Afdelingen

1. april 1981 
fuldmægtig 
J. Røse Christiansen 
Revisions-Afdelingen

3. april 1981 
fuldmægtig 
Inge Birch Grobb 
Kalundborg Filial

3. april 1981 
prokurist
Olaf Vedel Eriksen 
Aarhus Filial

3. april 1981 
assistent 
Inge Wichmann 
Uglemose

3. april 1981 
fuldmægtig 
Gert Hunsbal 
Aarhus Filial

ELEVER UDNÆVNT TIL ASSISTENT
Pr. 1. januar 1 981:
Ninna Hansen, Helsingør

Pr. 22. januar 1981:
Ulla Andersen, Grantofte
Susanne Buhl, Kolding
Jane Susan Freisleben, Sydhavns
Per Jensen, Hjørring
Yvonne Allsø Jensen, Bolbro
Hans Cramer Larsen, Brøndbyøster
Frank Munkløv, Gammeltorv
Lene Nielsen, Nørrebro
Lene Dyhl Pedersen, Hillerødgade
Merete Duncker Pedersen, Bellahøj
Lotte Sørensen, Tranegaardsvej 
Steen Pihl Sørensen, Nordens Plads
Lene Z. Suntum, Borups Alle

3. april 1981 
fuldmægtig 
Jørgen Koch 
Gammeltorv Afdeling

1. maj 1981 
filialdirektør 
Ole Israelsen 
Løgumkloster Filial

1. maj 1981 
senioroperatør 
Egon Krog 
EDB-Produktion

PENSIONERINGER
Pr. 1. marts 1981
Prokurist Birthe Ellegaard Jensen, 
Afregnings-Afdelingen

Pr. 1. april 1981
Filialdirektør Mads Mahler, Haderslev
Filialdirektør Børge Hollænder, Sakskøbing
Fuldmægtig Flemming Scheibye, Hovedsædet

12. maj 1981 
assistent
Grete A. Sørensen 
Regnskabs- 
Afdelingen

15. maj 1981 
bestyrer
J. Flodgaard Madsen 
Aarhus/Søndre



RUNDE FØDSELSDAGE

1. april 1981
Pens, fuldmægtig H. Schmidt Pedersen, 
Hovedsædet
Vigerslev Alle 62, 2500 Valby

18. marts 1981
Pens, filialdirektør Henry Larsen, Nykøbing Fl.
GI. Toldbod 1 6A, 4800 Nykøbing Fl.

29. marts 1981
Pens. Asta Vindfeldt, City Afdeling
Hostrups Have 22,3, 1954 Købehavn V
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2. april 1981
Bankbetjent Kaj Verner Kjølhede, Struer Filial

30. april 1981
Pens, bestyrer Flemming Teisner, Hovedbanegaard 
Krøyersvej 16, 2930 Klampenborg

30. april 1981
Pens, filialdirektør H. H. Werdelin-Larsen, Aarhus 
Elmehøjvej 46, 8270 Højbjerg

8. maj 1 981
Pens, prokurist Peter Degn, Regnskabs-Afdelingen 
Frederiksborggade 3, 1360 København K

6. april 1 981
Filialdirektør Ib Heiberg Nielsen.
Kalundborg Filial

7. april 1 981
Assistent Gerda Faarup, Aarhus Filial

9. april 1 981
June Vestergaard, Uglemose

19. april 1981
Tove K. Petersen, Sønderborg Filial

28. april 1981
Fuldmægtig Alfred J Rosenberg, Esbjerg Filial

1. maj 1981
Underdirektør Ole Jørgensen, Kreditområdet

3. maj 1981
Magdalene C. Henriksen, Odense Filial

5. maj 1 981
Pens, prokurist Erik Nielsen, EDB-/Planlægning
Pile Alle 5,G, 2000 København F

6. maj 1981
Fuldmægtig Aage Bent Olsen, Horsens Filial

11. maj 1981
Lagerekspedient Arne Arsberg, 
Handels-Afdelingen

13. maj 1981
Inger Margrete Christiansen, Jyderup Filial

Udnævnelser

18. marts 1981
Filialdirektør Børge Hollænder, Sakskøbing Filial

19. marts 1981
Gunnar Olsen, Halskov Filial

20. marts 1981
Senioroperatør Poul Lindhage, EDB-Produktion

24. marts 1981
Afdelingsdirektør J. Duckert, Industri Afdeling

29. marts 1981
Bankbetjent Peter Fogh Sørensen, Kreditområdet

29. marts 1981
Assistent Svend Christian Lindahl,
Afregnings-Afdelingen

29. april 1981
Tove Varia Andersen, Horsens/Østre

14. maj 1981
Assistent Eva Luxhøj, Afregnings-Afdelingen

14. maj 1981
Kasserer Tage Hansen, Viborg Filial

ROKERINGER
Prokurist Mogens Sønderup, Aarhus Filial, 
til Fuengirola

Fuldmægtig Bjarne Olsen, Borups Alle, 
til Hovedsædet

Assistent Jytte Mårtensson, Holte Afdeling, 
til Gammeltorv Afdeling

Fuldmægtig Bjarne Sprogø, Rødovre Centrum, 
til Hovedsædet

Assistent Claus Hansen, Nykøbing Falster, 
til Decentral Markedsføring, Konsulenttjenesten

Fuldmægtig Jørgen 
Mellerup (35), 
Ordrupvej Afdeling, 
til daglig leder af 
Tranegårdsvej Afdeling, 
Pr. 1. december 1980.

18. marts 1981
Bankbetjent Ivan Rasmussen, EDB-Produktion

18. marts 1981
Kontorchef Flemming Jarfelt, Depot og Forvaltning

19. marts 1981
Kasserer Tage Thye-Petersen, Tønder Filial

25. marts 1981
Bestyrer Lorenz Byllemos, 
Nørrebro Station Afdeling

26. marts 1981
Birthe Edel Jensen, Fonds-Afdelingen

1. april 1 981
Fuldmægtig Leif Henning Larsen, Køge Filial

3. april 1981
Assistent Gerda Hørdum, Randers Filial

4. april 1981
Lagerekspedient Karl Højlund Jensen, 
Handels-Afdelingen

NYANSATTE
Administrations-Afdelingen
Poul S. Kold

Afregnings-Afdelingen 
assistent Marit Petersen

Arbitrage-Afdel ingen
assistent Lene Marie Kristensen 

Bygningskontoret
Lone Lindholm Petersen 

Depot-Centralen
assistent Joan Kirstine Vennike 
assistent Holger Christensen 
assistent Liselotte Nielsen

Fordelingscentralen 
Dan Nor Nielsen 
Flemming Viebjerg Larsen

Handels-Afdelingen 
Gerd Lund Sommer

Kreditområdet
fuldmægtig Karsten Schmidt 

Organisations-Afdelingen
programmør Inger Hærslev 
cand.merc. Jytte Nielsen 
cand.merc. Niels Fausing 
Ole Knudsen 
Jane B. Jørgensen 
programmør Carsten Munch Holm 
programmør Jette Trads Petersen 
økonom Frode Henriksen 
programmør Per Herlev Sørensen 

Persona le-Af del i ngen
assistent Michele Lissalde-Sørensen 

Bredgade
assistent Pia Belli 

Bramminge
assistent Alice Hollænder 

Rådhusplads
elev Jan Færge

Assistent Steen 
Feddersen (31), 
Hammelstrupvej Afdeling, 
til ekspeditionsleder 
ved Strandmark Afdeling 
pr. 1. januar 1981.

Assistent Karsten Meier 
(28), Bagsværd Afdeling, 
til fuldmægtig og 
ekspeditionsleder m/ 
stedfortræderbeføjelser 
ved Buddinge Afdeling 
pr 1. februar 1981.
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Assistent Henrik 
Weis Bjerrum (28), 
Air Terminal Afdeling, 
til fuldmægtig og 
fagleder ved 
Valby Afdeling.

Assistent Palle 
Mortensen (28), 
Gladsaxe Afdeling, 
til ekspeditionsleder 
sammesteds 
pr. 1. januar 1981.

Assistent Peter Lund 
(29), Slagelse Filial, 
til fuldmægtig og 
daglig leder ved 
Dalmose Filial 
pr. 1. februar 1981.



PERSONALIA

Kontorchef 
Peter Schmaltz- 
Jørgensen (42).

Kontorchef
Hans Munter (37).

Efter Jan Raffels udnævnelse til underdirektør vil 
kontorchef Hans Munter være chef for »Valuta
handel« (Arbitrage-Afdelingen og Udlandsfinansie
ring), medens kontorchef Peter Schmaltz-Jørgensen 
er chef for »Korrespondent-Relationer«.

Direktionssekretær 
Finn Hagen (44), 
til souschef for 
Organisations-Afdelingen 
som kontorchef 
pr. 1. april 1981.

Manager, Ole 
Christensen (41), 
Nordic Bank Limited's 
filial i Singapore, 
til direktionssekretær 
i Handelsbanken 
pr. 1. april 1981.

Prokurist Finn 
Lønnqvist (37), 
Organisations- 
Afdelingen, 
til kontorchef og 
souschef i Decentral 
Markedsføring.

Bestyrer Palle 
Kellberg (31), 
Kolind Filial, 
til bestyrer ved 
Løgten Afdeling 
pr. 1. december 1980.

Assistent Steen 
Karlsson (28), 
Ordrupvej Afdeling, 
til fuldmægtig og 
ekspeditionleder ved 
Langebro Afdeling.

Fuldmægtig Jørgen 
Engbjerg (36), 
Buddinge Afdeling, 
til daglig leder af 
Lyngby Storcenter 
Afdeling.

Fuldmægtig Jens Otto 
Jørgensen (28), 
Nivå Filial, 
til souschef ved 
Hørsholm Filial 
pr. 1. januar 1981.

Fuldmægtig Peder 
Braad Pedersen (26), 
Nykøbing Fl. Filial, 
til bestyrer ved 
Sakskøbing Filial 
pr. 1. april 1981.

Assistent Torsten 
Kjær Jensen (27), 
Personale Afdeling/ 
Det Flyvende Korps, 
til fuldmægtig og 
daglig leder ved 
Brøndby Nord Afdeling 
pr. 1. januar 1981.

Assistent Pierre 
de Fontenay (30), 
Bispebjerg Hospital 
Afdeling, 
til fuldmægtig og 
ekspeditionsleder ved 
Lindevangs Afdeling 
pr. 1. januar 1981.

Assistent Jørgen 
Bagge Steen (30), Orga
nisations-Afdelingen, 
til fuldmægtig 
pr. 1 5. januar 1981.

Assistent Birthe 
Månsson (35), 
Revisions-afdelingen, 
til fuldmægtig 
pr. 1. januar 1981.

Kontorchef Hans 
Chr. Nielsen (35), 
Haderslev Filial, 
til filialdirektør 
sammesteds 
pr. 1. april 1981.

Fuldmægtig Birte 
Roll Brandt (38), 
Udlandsområdet, 
til prokurist 
pr. 1. februar 1981.

Fuldmægtig Ove 
Sjørslev Pedersen (33), 
Industri Afdeling, 
til ekspeditionsleder 
ved Tåstrup Afdeling 
pr. 1. februar 1981.

Assistent Valther 
Borup Thomsen (35), 
Nordre Afd./Aarhus, 
til fuldmægtig og 
bestyrer ved 
Kolind Filial 
pr. 1. februar 1981.

Fuldmægtig Povl 
Lorens Skipper (42), 
Revisions-Afdelingen, 
til afdelingschef 
ved Odense 
Revisions-center 
pr. 1. august 1981.

Fuldmægtig Hanne 
Bjerregaard Jørgensen 
(25), Kokkedal Filial, 
til ekspeditionsleder med 
stedfortræderbeføjelser 
ved Nivå Filial 
pr. 15. februar 1981.

Assistent Lisbeth 
Reker (35), 
Kalundborg Filial, 
til fuldmægtig 
og souschef ved 
Jyderup Filial 
pr. 15. februar 1981.

Assistent Randi E. 
Laursen (24), Ham
melstrupvej Afdeling, 
til ekspeditionsleder 
sammesteds 
pr. 15. februar 1981.

Assistent Per Dybsø 
Pedersen (28), 
Holstebro Filial, 
til ekspeditionsleder ved 
Juelsminde Filial 
pr. 15. februar 1981.

Assistent Villy Hansen 
(24), Østre Afdeling/ 
Horsens, 
til ekspeditionsleder med 
stedfortræderbeføjelser 
sammesteds 
pr. 15. februar 1981.
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Fra Berlingske Tidende gengives tegneren Tom 
Wikborgs kommentar til bankens regnskab, jvf. 
også samtale på side 2 med bankens regnskabs
chef, vicedirektør Bendt Iversen.

VorBANK
HANDELSBANKENS HUSORGAN 
28. ÅRGANG NR. 1 MARTS 1981

Udgivet af
Aktieselskabet Kjøbenhavns Handelsbank

REDAKTØRER
Prokurist Knud O. Pedersen (ansvarshavende) 
Direktionssekretariatet/Information
Prokurist Birthe Carsten Pedersen (redaktionschef) 
Direktionssekretariatet/Information

ADRESSE
Aktieselskabet Kjøbenhavns Handelsbank 
Holmens Kanal 2, 1091 København K 
Tlf. (01) 12 86 00, lokal 3352

REDAKTIONSUDVALG
Fuldmægtig Gulian Bøttger, Kreditkontoret 
Prokurist Richard Dawids, Udlandsområdel 
Underdirektør Ole Jørgensen, Erhvervs-Afdelingen 
Fuldmægtig Peder Kristensen, Randers 
Fuldmægtig Tommy Kristensen, Uddannelses- 
Afdelingen
Assistent Birgit Larsen, Holstebro 
Fuldmægtig Else Ludvigsen, Varde 
Afdelingsdirektør Martin Nissen, Birkerød 
Bestyrer Bjarne Nystrøm, Rødovre Centrum 
Planlægger Bente Anna Pedersen, Organisations- 
Afdelingen
Personalechef, underdirektør Jørgen Wichmann

DEN GULE BY I BYEN side 12
Orlogsmuseets direktør, B. Munthe af Morgen
stierne, skriver om Christian IV's »nye boder«, hvor 
flådens personel med kone og børn nu har færdedes 
gennem 350 år, en bydel med sin helt specielle kul
tur. Orlogsmuseet har netop afsluttet en historisk 
undersøgelse af livet i Nyboder, som i glimt vil blive 
vist på en udstilling i vor Østergade Afdeling.

MED HANDELSBANKEN
TIL SEKSDAGESLØB side 14
5.500 havde modtaget bankens invitation til seks
dagesløbet en eftermiddag i Forum. Fuldmægtig 
Kjeld Houmann refererer det vellykkede sponsorar
rangement.
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1 CPH ADDRESS
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COPENHAGEN HANDELSBANK A/S

4 BANKING SERVICES
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6 BOOKLETS

HANDELSBANKEN KOBLET TIL
BRITISK TELEDATA side 17
Som det første danske pengeinstitut har banken 
etableret sig som informationsleverandør til det of
fentlige engelske teledatasystem Prestel.
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Lay-out: Kay Henning Nielsen
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